
Leto X. Hrastnik, 14. 6. 1974 St. 6

U red n išk i odbor: M a tija  K o rit
n ik , S ih u r E rn a , T ržan  V era, 
R u d i K irh m a je r, V ik to r R ački, 
A di Z aletel, Jože G erh ard , V i
lje m  Z ale te l ml. O dgovorni 
u re d n ik : G erh ard  Jože. U re d n i
štvo  in  u p rav a  : S tek la rn a  
H ras tn ik . Izh a ja  v sakega 5. v 
m esecu . N aslov: »Steklar« g la 
silo k o lek tiv a  S tek la rn e  H ra s t
n ik , te l. 814-622 — in te rn o  63. 
T isk  in  k liše ji AERO kem ična 
in  g ra fičn a  in d u str ija . P o  m n e
n ju  R e pub liškega  se k re ta r ia ta  
za in fo rm a c ije  L ju b ljan a , je  
časop is o p roščen  d avka od p ro 
m e ta  p ro izvodov  (Št. 421-1/72 z 
d n e  11. 3. 1974).
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Zaposleno osebje

V obdobju januar—m arec 1974 
je bilo povprečno zaposlenih 1809. 
Od tega 949 m oških in  860 žensk.

31. 3. pa je  bilo zaposlenih 1818, 
od tega 954 m oških in 864 žensk. 
V tem  obdobju se je  na novo za
poslilo 34 oseb, in sicer 19 mo

ČESTITKA TEBI TOVARIŠ
T v o j  glas p ro d rl je  v poslednjo  

našo- vas.

I n  ti živiš za naro d  svoj, povsod 
svetuješ, opozarjaš na svoboden 

obsto j.

T a k o  učiš naš m ladi rod , da b ran il 
vedno svobodno bo pot.

O s t a l  da dolgo bi m ed nam i zdrav 
in nasm ejan , p ri delavstvu osta l boš 

vedno spoštovan.

ških in  15 žensk. V tem  obdobju 
je  odšlo iz podjetja 19 oseb, in si
cer 13 moških in  6 žensk.

Proizvodnja v kg
S planom  za leto 1974 smo pred

videli, da bomo v TOZD I proiz
vedli za 7,815.795 kg, v obdobju 
jan u ar—m arec smo proizvedli 
2,045.616 kg, k a r je 26,17 % le tne
ga plana. V TOZD II smo z let
nim  planom  predvideli, d a  bomo 
proizvedli 18,047.900 kg, v obdob
ju  jan u ar—m arec pa smo proiz
vedli 3,263.398 kg, k a r  je  18,08 % 
letnega plana. Dosežena proiz
vodnja za podjetje kot celoto v 
obdobju jan u ar—m arec znaša

' 5,309.014 kg, k ar je  20,53 % letne
ga plana, v p rim erjav i z istim  ob
dobjem  lanskega le ta  pa je  dose
žena proizvodnja v kg za 15,07 % 
večja. Mesečni operativni plani 
proizvodnje so realizirani: janu 
a rja  1,716.445 kg ali 100,23 %, fe
b ru arja  1,884.405 kg ali 98,35 %, 
in m arca 1,708.164 kg ali 73,13 %. 
Nedoseganje operativnega plana 
v mesecu m arcu je  zaradi zamude 
pri rem ontu B -banje v TOZD II 
za rjavo embalažo.

Prodaja v kg
Z letnim  planom  predvideva

mo, da bomo celotno proizvodnjo 
tudi prodali. Dosežena prodaja v 
obdobju januar—m arec iz TOZD 
I znaša 2,072.138 kg, kar znaša 
26,51 % letnega plana. Dosežena 
prodaja iz TOZD II pa znaša 
3,530.302 kg ali 19,56 % letnega 
plana.

Dosežene neto prodajne cene so 
odraz prodanega asortim ana in so 
dosežene za asortim an iz TOZD I 
v  višini 13,78 din za kg prodane
ga stekla in TOZD II 5,33 din za 
kg. Povprečna neto prodajna cena 
za kg prodanega stekla za podjet
je  kot celota znaša 8,58 din.

Izvoz
Z letnim  planom  smo predvide

li, da bomo na tu ja  tržišča pro
dali za 12,087.655 kg steklenih iz
delkov, k a r znaša vrednostno
86,001.160,00 din ali 5,470.811,70 
dolarjev V obdobju jan u ar—m a
rec 1974 pa smo na tu ja  tržišča 
prodali za 20,064.002,85 din ali za 
1,255.598,82 dolarjev, k ar je  22,95 
odstotka letnega plana.

Doseženi izvoz po m esecih zna
ša: v jan u arju  437.614,90 dolarjev, 
v feb ruarju  343.652,46 dolarjev in 
m arcu  474.331,46 dolarjev. V pri
m erjavi z istim  obdobjem  lanske

ga le ta  je  dosežen izvoz v  dolar
jih za 35,84 % večji.

Lastna cena
Dosežena lastna cena v dobdob- 

ju  januar — m arec znaša
47.557.744.69 din. Glede na dose
ženo proizvodnjo znaša lastna ce
na n a  tono proizvedenega stekla
8.624,00 din, od tega znašajo po
slovni stroški 5.388,25 din in oseb
ni dohodki 3.235,75 din na tono.

Prodaja po vrednosti
Dosežena prodaja v  obdobju ja 

nuar - m arec 1974 znaša v TOZD 
I 28,873.304,81 din, v TOZD II 
20,612.816,12 din in v TOZD III 
1,840.566,92 din. Celotna prodaja 
po vrednosti, dosežena v  obdobju 
poročanja znaša 51,326.687,85 din. 
Od dosežene prodaje po bruto  
prodajnih  cenah, ki znaša 
51,326.687,85 din, odbijem o ustre
zajoči del odbitih postavk (Skon
to, rabat, popust, lom) v višini 
3,260.352,16 din. Neto realizacija 
stekla, dosežena v obdobju znaša
48.066.335.69 din, k tej realizaciji 
pa prištevam o realizacijo storitev, 
trgovskega blaga in  realizacijo 
odpadnega m ateriala in izredne 
dohodke, te r  na ta  način dobimo 
celotni dohodek po izdanih fak tu 
rah, ki znaša za obdobje poroča
n ja  49,778.547,35 din. Dosežena 
stopnja dobička oziroma razlika 
med lastno in prodajno ceno zna
ša 895.836,45 din.

Razdelitev celotnega dohodka
Od doseženega celotnega dohod

ka v obdobju pokrivam o ustreza
joči del porabljenih  sredstev v v i
šini 28,094.303,61 din, pogodbenih 
in  zakonskih obveznosti v  višini 
3,587.085,32 din in  dobimo doho
dek podjetja, ki znaša 18,097.158,42 
din. Od tako ustvarjenega dohod
k a  pokrivam o osebne dohodke, 
ostanek pa so bruto  skladi. Po 
razm erju  delitve čistega dohodka 
na osebne dohodke in bruto  skla
de bi smeli za osebne dohodke iz
plačati 15,516.503,62, realizirani 
del osebnih dohodkov, to je  tistih, 
ki jih  m oram o pokriti, pa znašajo 
17,201.321,97 din. Tako im am o v 
tem  obdobju nepokritih  osebnih 
dohodkov v višini 1,684.818,35 din. 
V išina realiziranih  osebnih dohod
kov je  v  skladu z določili samo^ 
upravnega sporazum a in je  reali
zirana m asa osebnih dohodkov 
višja  za okrog 60.000 din.

Povprečni neto osebni dohodek 
na zaposlenega znaša 2.191,28 din.

Terjatve — stan je 
T erjatve od odjem alcev 
Obveznosti do odjem alcev 
T erja tve od dobaviteljev 
Obveznosti do dobaviteljev

1. 1. 1974
24,806.153,56 
— 361.968,78 

5,488.448,90 
— 10,876.571,40

31. 3. 1974 
40,419.548,29 

— 1,589.245,28 
4,873.522,14 

— 17,990.938,98 
K rsnik F ran jo



Spisek in potek investicijskih del
Za vsako novost, kot je  na novo 

m ontirana naprava ali stro j, po
skrb i uredništvo, da jo bralcem  
S tek la rja  s tekstom  in slikovno 
približa. V tem  članku bomo pa 
bralce seznanili s potekom  inve
sticijsk ih  del.

podjetje »Kovinarska« K rško že 
izdelalo ter jo pričelo m ontirati 
takoj po praznikih v ponedeljek,
6. m aja. Za montažo jeklenega 
podesta je  predvideno 10 delov
nih dni in bi se zaključila 20. m a
ja.

Začetek gradnje podaljška hale za proizvodnjo kelihov. Že obstoječi 
objekt se podaljša za 25 metrov

To poročilo bomo pričeli s po
daljškom  proizvodne hale, v k a
teri se bo m ontira la  lin ija  za pro
izvodnjo kozarcev z nogo in nad
zidkom n a d  halo za dodelavo teh 
kozarcev, k je r bodo novi upravni 
prostori. Na javni razpis za grad
bena in  obrtn iška dela teh dveh 
zgradb so se priglasila naslednja 
gradbena podjetja : SGP H rastnik, 
SGP Zasavje iz Trbovelj, G radis 
in  Ingrad  iz Celja. Najbolj ugoden 
ponudnik za izvajan je teh del je 
bilo Splošno gradbeno podjetje iz 
H rastn ika. K om isija za oddajo in 
vesticijsk ih  del se je  enoglasno 
odločila za SGP H rastnik, ki je  v 
glavnem  že opravila vsa zem elj
ska dela. V to delo je  še vključen 
jekleni podest, ki ga bo izdelalo 
in m ontiralo podjetje »K ovinar
ska« Krško.

Za vsa gradbena dela, vključno 
z jeklenim  podestom in  p ripada
jočimi obrtniškim i deli razen in 
stalacijsk ih  del, so zaključene ozi
rom a podpisane pogodbe s te r
m inskim  planom  (pri tem  ne bo
m o om enjali del, ki so že izvrše
na). Izdelava tem eljev za jekleni 
podest se je nekoliko zavlekla za
rad i zam ude pri gradnji novega 
vhoda. Jekleno konstrukcijo  je

Železobetonska plošča na koti 
5,2 m, to bo proizvodna hala  in 
hala  za dodelavo kozarcev — ke
lihov, na j bi b ila  končana do 31. 
m aja. Še dve plošči s stebri nad 
halo za dodelavo kelihov, ki bo
sta  nam enjeni za upravno zgrad
bo, pa bosta gotovi do 30. junija.

Z zidanjem  ta lilne  peči se bo 
lahko pričelo v začetku meseca 
jun ija . O gnjeodpom i m ateria l do
m ače proizvodnje, ki se bo upo
rab lja l pri g radnji peči in  kana
la, že dobavljam o, uvoženi ognje- 
odporni m ateria l pa bo dobavljen 
do konca m eseca m aja. Tudi raz
na instalacijska dela, kot so kom - 
presorska razdelilna postaja, e- 
lek trična instalacija '-in  'razvod za 
h la jen je  peči se bodo pričela v 
mesecu juniju.

Z m ontažo h lad ilne peči, rezal
nega stroja, brusilnega stro ja  s 
pripadajočim i tekočim i trakovi 
te r  nam estitv ijo  proizvodnih stro
jev  — avtom atske stiskalnice in  
stro ja  za p ihan je balonov (zgor
njega dela kozarca) bomo pričeli 
v avgustu, ko bo razopažena 1. 
plošča nad halo za dodelavo. Za 
vsa instalacijska dela, kakor tudi 
za opremo, ki jo  m oram o sam i iz
delati, so že p rip rav ljen i načrti.

Jeklene armature temeljnega nosilca

Največ teh del bo opravil TOZD 
V s svojimi delavnicam i. Za vso 
opremo, ki jo m oram o sam i p re
skrbeti, kot so ven tilatorji, tlačne 
posode, regulatorji, filtri tid., so 
zaključene pogodbe in bo vse p ra 
vočasno dobavljeno, tako da se 
dobava te  oprem e usk la ja  s te r
m inskim  planom  m ontažnih del.

Drugi večji objekt, ki je  grad
beno že končan, je  razdelilna po
sta ja  35 KV. Tudi m ontažna dela 
elektro oprem e so v zaključni fa
zi in  je rok za dokončanje teh del 
predviden 15. m aja. Vzporedno z 
dograditvijo razdelilne postaje 35 
KV m orata biti tud i končana oba 
35 KV prik ljučka, ki bosta do po
rušitve stare razdelilne in  tras- 
form atorske postaje tudi poveza
na nanjo. Tudi transform atorska 
postaja III poleg novega sk ladi
šča se gradbeno končuje. Vsa e- 
lektro  oprema, kot so visokona
petostne celice, ogrodje z zbiral
nicam i, vsa potrebna visokonape
tostna stikala in  nizkonapetostna 
kom andna plošča, na katero  bodo 
prik ljučeni vsi novi kom presorji, 
te r  razni novi električni priključki 
v TOZD I, je že v  delavnicah Elek
tro  Trbovlje gotova. Takoj po do
končanju  gradbenih  del, ld so 
predvidena za 10. m aj, bomo p ri
čeli z m ontažnim i deli. M ontaža 
te  oprem e m ora biti končana do 
31. m aja.

bo dobavila tovarna parn ih  kot
lov iz Zagreba okoli 25. m aja, bo 
pa zadostoval tudi povečanim  po
trebam  po topli vodi za tehnolo
ške nam ene, kakor tud i za ogre
van je  prostorov.

Z m ontažo IM I avtom atske s ti
skalnice se je že pričelo. Vsa do
m ača oprema, ki je potrebna pri 
vzpostavitvi v pogon obeh novih 
avtom atskih stiskalnic, je  že do
bavljena. Rok dobave za avto
m atsko stiskalnico je firm a G uil- 
hon iz F rancije podaljšala z 1 m e
sec, tako da lahko pričakujem o 
dobavo konec m eseca m aja  ali pa 
v začetku junija. P odaljšan je do
bavnega roka opravičuje firm a z 
zakasnitvijo dobav kooperantov.

Dela pri zidavi E peči gredo h 
koncu. Tem elji za ojačitev pode
sta  in za nosilno konstrukcijo  za 
stro j H 28 so gotovi. S troj H 28 za 
izdelavo kozarcev bomo ustavili, 
ko bo zagotovo, da so vsi po
trebni deli za rem ont dobavljeni, 
ali pa na poti. K akor nam  je že 
znano, bo stroj H 28 prestavljen  
iz G kadne peči na dvignjeno E 
peč.

F irm a A tlas Copco iz Švedske 
nam  je dobavila že dobro pozna
ni kom presor UA 23, kapacitete 
4650 mVh tlaka 3,3 atn. te r  kom 
presor tip  ZR 5 A  kapacitete 2748 
m3/h in tlaka 7 atn., ki bo služil 
pri proizvodnji kozarcev z nogo. 
K apaciteta kom presorja je  tako

... .

Sporedno z izgradnjo podaljška proizvodne hale se gradi tudi novo
upravno poslopje

Za transform atorsko postajo IV, 
ki bo postavljena m ed skladišča 
peska in  zm esarno te r  je  nam e
n jena  za obrat proizvodnje keli
hov in novih po treb  za m ehaniza
cijo v  TOZD I in TOZD II, v n a
šem oddelku p rip rav ljam o načrte 
in bomo pričeli z gradbenim i de
li okoli 15. m aja. Izva jan je  g rad
benih del pri tej postaji bo zelo 
otežkočeno zaradi dovoza gradbe
nega m ateria la  in  zaradi zelo o- 
k rn jenega m anipulativnega pro
stora (praktično brez njega).

V jun iju  bo tudi dem ontiran  ko
tel, izdelek firm e Asm ann, za k a
terega im am o od inšpekcije p a r
nih kotlov sam o pogojno obrato
valno dovoljenje. K apaciteta  tega 
parnega kotla znaša 1 tono pare 
na uro, k a r  pa je  v  slučaju okva
re  na parnem  kotlu  BKG 60, ki 
daje po potrebi tud i 6 ton  pare 
na uro, občutno prem alo. Novi 
kotel BKG 80 m in im alne kapaci
te te  8 ton pare na uro, katerega

velika, da bo lahko zadostila po
trebam  visokotlačnega kom prim i- 
ranega zraka v TOZD III — sli
karskem u oddelku in v TOZD IV 
za pogon raznih  ročnih obdeloval
nih strojev, ki so pri izdelavi in 
popravilu  steklarskih  modelov ze
lo potrebni. P rednost teh stro jev  
je  v tem, da se dosežejo zelo ve
liki obrati in s tem  kvalite tnejše 
delo, ni nevarnosti za dotik  z e- 
lek tričn im  tokom, pa tudi sicer so 
lažji od strojčkov, gnanih z elek
trično energijo.

Na poti je  tud i drugi kom pre
sor US 23 in  bo tudi takoj m onti
ran. Za oba kom presorja UA 23 
sta  p rip rav ljena tem elja, kom pre
sor ZR 5 A pa po trebuje sam o 
ravna  betonska tla  .

V program u je tudi razširitev  
skladiščnih prostorov za gotove 
izdelke in  kartone. Izgradnja teh 
prostorov v podaljšku že obstoje
čih skladišč je  nemogoča zaradi

(N adaljevanje na 3. strani)



Iz dela samoupravnih organov
II. redna seja odbora za poslovno 
politiko dne 26. 3. 1974.

1. Odbor je  obravnaval pripom 
be v zvezi s proizvodnjo obeskov 
in  je sprejel naslednji sklep:

— Vodjo TOZD I inž. S taneta 
k irna  se zadolži, da skupno z iz
vršitelji, razporejenim i pri izde
lavi obeskov, stro je  pregledajo in  
ugotovijo stanje, odpravijo nep ra
vilnosti in  jih  usposobijo za red
no obratovanje.

— V zvezi s tem  je  potrebno 
poročati odboru za poslovno po
litiko.

2. P lanska služba je predložila 
v  obravnavo osnutek p lana za leto 
1974, katerega je  odbor obravna
va l in  spreje l naslednji sklep:

— O dbor na predlagani plan za 
leto 1974 ni imel bistvenih p ri
pomb in ga je potrd il s  tem, da 
se p lan  še obravnava na DS TOZD 
in  skupščini podjetja.

— P ri p lanu se vključi še šte
vilo izvršiteljev po možnosti po 
delovnih m estih  ali pa vsaj po 
skupinah delovnih mest.

Ta dodatek p riprav i gospodar
sko planski sektor in  splošno k a
drovski sektor. Število izvršite
ljev  se določi takoj, ko bo izgo
tovljena organizacijska struk tu ra  
skupnih  služb.

3. Odbor je  obravnaval tudi 
predlog za določitev vrednosti 
točke za izplačilo osebnih dohod
kov za mesec m arec 1974 in  sp re
jel sklep:

— O dbor za poslovno politiko 
je  za mesec m arec 1974 soglasno 
določil točko v  višini 1,03 d in  za 
izplačilo OD.

4. O dbor je  razprav lja l tud i o 
problem atiki poviševanja cen in

(N adaljevanje z 2. strani) 
nak ladan ja  gotovih izdelkov na 
avtomobile. Skupščina podjetja je 
spreje la  sklep, da se montažno 
skladišče postavi na parcelo po
leg nogom etnega igrišča. Beton
ska m ontažna hala  bo im ela tlo 
ris 72 X 36 m etrov in je  m adžar
ski izdelek. K upljena bo od izvoz- 
no-uvoznega podjetja Tehno —

Im pex iz L jubljane. Halo istega 
tipa  je  postavil S ijaj za svoje pro
izvode in skladiščne nam ene. Po 
izgraditvi skladiščnih prostorov 
poleg že obstoječih skladišč se bo

na predlog kom ercialne službe 
spreje l naslednji sklep:

— K om ercialni službi se nalo
ži, da glede na podražitve kalci- 
n irane sode in  ponovne podražit
ve kartonske em balaže pripravi 
korekture cen v višini od 15 do 
20 % po postopku, ki je  za to do
ločen.

5. Odbor je  nadalje  obravnaval 
predlog p lana dela za prvom aj
ske praznike in  sprejel naslednji 
sklep:

— Vodja proizvodnje skupno z 
vodji TOZD m orajo izdelati plan 
dela za prvom ajske praznike.

Odbor za poslovno politiko 
predlaga, da bi se dne 3. m aja 
(petek) razen za štiri izm enska 
dela ne obratovalo in  bi se to na
domestilo v prostih sobotah v m e
secu ap rilu  po naprej določenem 
razporedu in  sicer 6., 13. ali 20. 
aprila, ker je  27. aprila  tud i praz
nik.

6. Odbor je  razp rav lja l tudi o 
izplačevanju OD za tiste, ki so 
v odstotnem  sestavu in  sprejel 
naslednji sklep:

— Odbor za poslovno politiko 
je sprejel začasni sklep za vse, ki 
so po prav iln iku  o delitvi OD o- 
zirom a jim  pripada osebni doho
dek v  odstotnem  razponu, d a  se 
upošteva zvišanje odstotkov tako, 
da bo vsak udeležen v celoti s po
višanjem  250 točk.

— Odbor za sistem dohodka naj 
o predlogu razprav lja  in ga potr
di.

7. Kadrovsko splošni sektor je  
odboru za poslovno politiko pred
ložil v inform acijo izvlečke iz sin
dikalne liste, katero  je  odbor o-

V to halo lahko preselil TOZD IV. 
Glede velikosti prostorov se bo 
lahko organizirala proizvodnja 
modelov ne samo za lastne, tem 
več tudi za potrebe jugoslovanske 
steklarske industrije. Za gradnjo 
te  hale se p rip rav lja  potrebna 
tehnična dokum entacija, z delom 
pa se bo pričelo v drugi polovici 
maja.

O gradnji nove jedilnice s ku 
hinjo  vas bomo obvestili v  n a
slednji številki, ko bo izdelan i- 
dejni osnutek tega objekta.

Inž. Jože T ušar

bravnaval in  spreje l naslednji 
sklep:

— Predvidena sindikalna lista 
se jem lje ko t inform acija in  se 
da v obravnavo odboru za sistem 
dohodka, da skupaj z delegati, ki 
jih  bodo določili DS TOZD, p ri
pravi predloge S teklarne H rast
nik, ki se bodo dali v  obravnavo 
skupni kom isiji za sam oupravni 
sporazum  slovenskih steklarn, n a 
to pa republiški kom isiji za u- 
sk la jevanje sam oupravnih spora
zumov.

— K er je  sindikalna lis ta  se
stavni del usklajevalnih  odnosov 
in m orajo b iti določila v sam o
upravnem  sporazumu, da lahko 
veljajo, zato naj se pristopi k te 
m u delu še v mesecu aprilu.

8. P lansko ana litska služba je 
predložila odboru za poslovno po
litiko nov predlog za določitev 
podpisnikov m aterialn ih  čekov, 
ki ga je  odbor obravnaval in po
trdil. S prejet je  b il naslednji 
sklep :

— Odbor se je s predlogom s tr i
n ja l in ga potrdil. Določeni so na
slednji podpisniki m ateria ln ih  če
kov:

TOZD I: inž. S tane Kirn, Franc 
Vidovič, Dušan Grašič, M ilan 
M ajcen.

TOZD II: inž. Anton Žagar, 
A lbert K apelar, M arjan  Javoršek, 
M iha Javoršek, M atija K oritnik.

TOZD III: Boris Logar, Angela 
Petek, M arjana Tovornik; na
m estnika Fanči Grašič, Magda 
Perper.

TOZD IV: K arli Dragar, Ignac 
K lem en; nam estnik: Ivan Matko.

TOZD V: inž. Jože Guzaj, F ranc 
Selič Ferdo M ajcen, Franc Žerko, 
Rudi’ K irhm ajer I., M artin  Kreže, 
V iktor Hudi, Adolf Kajzer, Ro
m an Špacapan; nam estniki: Jože 
Pavlič, Jože M ajcen, Janez Rot, 
Ivan  Gračner.

TOZD VI: Leopold M oder; n a 
m estnik: V era Tržan.

Delovna skupnost — skupne 
službe, proizvodni sektor: dipl. 
inž. Us Aleksej, Ana Rome, Erih 
Vovk.

Splošni sektor: dipl. pravnik  
Sušin V iktor, Ju sta  Bevec, inz. 
Ivan  Surina; nam estnika: M ilena 
Pirc, Adolf Bremec.

Kom ercialni sektor : M artin  
M linar, M ilan Kožar, V iktor Rač
ki, Vlado Konček, Janko K avzar; 
nam estnik i: N ande Stepišnik,
P eregrin  Gornik, Sandi K avzar.

Gospodarsko planski sektor: 
H eda K orbar, F ran jo  Krsnik, 
K arli Dremel, Ana Klenovšek; 
nam estn ika Dorica Veršnak, Joža 
Venko.

Razvojni sektor: inž. Jože Tu
šar; nam estnik : dipl. inž. Niko 
Kavšek.

9. Pod to točko je odbor obrav
naval prispele vloge tako za fi
nančno pomoč osnovnih in sred
n jih  šol iz Zasavja za zaključne 
izlete, kakor tud i za nabavo knjig  
itd.

— Odbor se je odločil za nakup 
knjig, in  sicer: 5 knjig  »DESET 
KONGRESA SAVEZA KOMUNI
STA JUGOSLAVIJE 1919—1974, 
15 kn jig  »TITO MEDJU P R I
VREDNICIMA«.

Te knjige bodo razdeljene ob 
raznih  priložnostih.

— Odbor za poslovno politiko 
je  im enoval delegata v sam o
upravni organ Vzgojno varstve
nega zavoda H rastn ik  (zbor de
lovnih ljudi) tov. K risto Greben

— uslužbenko, ki bo zastopala 
Steklarno Hrastnik.

— Odbor za poslovno politiko 
je sklenil, da se poravna kolek
tivna članarina za leto 1974 pri 
Zvezi organizacij za tehnično kul
turo Slovenije, ki znaša 1.000,00 
din.

— Maturantom Gimnazije Tr
bovlje se dodeli finančna pomoč 
v višini 300,00 din za organizira
nje maturantskega izleta.

— Učencem 3. letnika Zavoda 
za usposabljanje invalidne mla
dine Kamnik se dodeli finančna 
pomoč za organiziranje zaključne 
ekskurzije po Jugoslaviji v višini
500,00 din.

— Učencem razredov 8 a, 8 b, 
8 c, in 8 d osnovne šole NHR 
Hrastnik se dodeli finančna po
moč v višini 200,00 dina na raz
red — v skupnem znesku 800,00 
din za organiziranje zaključnega 
dvodnevnega izleta.

— Maturantom Tehnične stroj
ne in elektro šole Trbovlje se do
deli finančna pomoč za maturant
ski izlet, in sicer 300,00 din na 
oddelek, v skupnem znesku 600 
dinarjev.
III. razširjena seja odbora za po
slovno politiko dne 10. 5. 1974.

Odbor za poslovno politiko je 
obravnaval poročilo o poslovanju 
podjetja, ki ga je podala tov. He
da Korbar — vodja gospodarsko 
planskega sektorja, za obdobje 
januar—marec 1974. Sprejet je bil 
naslednji sklep:

— Odbor za poslovno politiko 
je potrdil poročilo o poslovanju 
podjetja za dobo januar—marec
1974.

— Za izplačilo OD za mesec 
APRIL 1974 je bila določena 
vrednost točke v višini 1,03 din.

Izvršenih je bilo več službenih 
potovanj, za katere je odbor za 
poslovno politiko sprejel sklep, 
da se potrdijo. Potovanja so opra
vili:

Dipl. inž Maks Mrcina — di
rektor, Boris Logar, Alojz Mar
čen in Anton Velej v ZR Nemči
jo — ogled velesejma v Hanovru.

Vsi, ki so opravili to službeno 
potovanje, so tudi poročali o re
zultatih potovanja, ki jih je od
bor obravnaval in potrdil.

— Inž. Anton Žagar in Drago 
Kozole opravita službeno potova
nje v ZR Nemčijo — München in 
Tottenberg v zvezi s sklenitvijo 
pogodbe za dobavo steklenic »bo- 
nekamp« firmi »Rolla«.

— Inž. Stane Kirn in Drago Ko
zole sta opravila službeno potova
nje v ZR Nemčijo k naslednjim 
firmam: Walter Hustadt, Hugo 
Honsel, Aloys Fischer, Herbert 
Eickmeier, Lintz & Co., Gustav 
Rose, Rudolf Zimermann in Jug- 
ger, v zvezi z ugotavljanjem vzro
kov prigovorov naših poslovnih 
partnerjev.

Odbor za poslovno politiko je 
tudi razpravljal o rezultatih na 
spomladanskem Zagrebškem ve
lesejmu in je v zvezi s tem spre
jel naslednji sklep:

— Na zagrebškem velesejmu, 
kakor tudi na velesejmu v Han
novru je bilo ugotovljeno, da je 
kvaliteta našega stekla v primer
javi z drugimi proizvajalci zelo 
slaba (barva stekla). S tem v zve
zi naj inž. Uroš Groznik prevza
me stalno skrb in odgovornost za 
izboljšati kvalitete steklene ma-

(Nadaljevanje na 4. strani)
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Zasavje v času VIL kongresa ZKS in desetega kongresa ZKJ
K om unisti in vsi delovni ljud je 

Zasavja so tako kot ničkolikokrat 
doslej, tudi v tem  pom em bnem  
obdobju, ko poglabljam o in u tr 
jujem o naša prizadevanja za naš 
lepši ju trišn ji dan, izpričali viso
ko stopnjo zavesti, enotnosti in  
pripravljenosti, da prevzamejo 
nase del brem en, ki nas še čaka
jo, da bi lahko ju tri zaživeli še 
srečnejši in svobodnejši. Ta eno- 
dušna enotnost se je  pokazala 
skozi različne oblike, vse pa so 
vodile k enem u sam em u cilju: de
lavski razred  in delovni ljudje 
Zasavja se aktivno pridružujejo 
bitki za uresničevanje vsega ti
stega, za k a r se zavzema njena a- 
van tgarda — Zveza komunistov. 
Zato ni slučaj, da je  bilo razpolo
ženje zasavskih delovnih ljudi, 
predvsem  na družbenopolitičnem  
področju, v zadnjih  mesecih, kar 
se da živahno in razgibano in kar 
je  še važnejše — uspešno lin ak
tivno.

Ko smo se zasavski kom unisti 
vključili v tem eljite  p rip rave na 
sedm i kongres slovenskih kom u
nistov in  deseti kongres ZKJ, 
sm o im eli pred  očmi spoznanje, 
da lahko le z enotnim i in  zdru
ženim i močmi prispevam o svoj 
delež k oblikovanju in vzpostavit
vi še boljših in  pristnejših  odno
sov m ed ljudm i in njihovim i in 
teresi. K om unisti so znova doka
zali, da m ed njim i ni ozkih, lo
kaln ih  ali različnih stališč in  da 
je  njihova idejnopolitična narav 
nanost uglašena na isto valovno 
dolžino. Zveza kom unistov je  d a 
nes trdnejša  kot kdajkoli, saj 
smo prem agali p renekatere slabo
sti, ki so nas v preteklosti razdva
ja le  in slabile, ko je  že skoraj 
p retila  nevarnost, da bi bila p a r
tija  odrin jena kot vodnik in  bo
rec za preobrazbo naše družbe, ki 
tem elji na poglab ljan ju  samo
up rav ljan ja  te r  vplivu delovnega 
človeka. Ta naj resnično odloča o 
rezultatih  svojega dela in  postane 
odločujoči oblikovalec takšnih  
družbenopolitičnih razm er in od
nosov v naši družbi, ki m u bo nu 
dila resnično možnost gospodar
jen ja  z rezultati svojega dela in 
vpliva na celoten proces družbe
ne reprodukcije. Istočasno so o- 
stro  obsodili v rsto  negativnih po
javov, ki so sprem ljali našo druž
bo in zavirali n jen  h itre jši razvoj. 
Zavzemali so se za odpravo so
cialnih razlik, pojavov neuprav i
čenega bogatenja, zahtevali hi
tre jše  uveljav ljan je  ustavnih  na
čel, uspešnejšo graditev delavskih 
stanovanj, h itre jšo  uveljavitev  sa
m oupravnih interesnih skupnosti, 
za stabilizacijo gospodarstva itd.

In ker se Zveza kom unistov kot 
celota odločno zavzema za popol
no uveljav itev  teh  principov, je

jasno, da vse bolj pridobiva na 
svojem  ugledu in podpori večine 
deìovnih ljudi.

Mislim, da zato lahko trdimo, 
da so revirji, predvsem  pa kom u
nisti vseh treh  občin, v takem  
vzdušju tudi pričakali pričetek 
sedm ega kongresa Zveze kom uni
stov Slovenije.

V vseh treh  občinskih središčih 
so kom unisti na svojih konferen
cah obravnavali lastno aktivnost 
v p rip ravah  na oba kongresa, o- 
benern pa se p rip rav lja li na ak 
tivno sodelovanje pri delu sam e
ga kongresa.

Delegati, ki so jih  izvolili ko
m unisti vseh treh  občin, so se 
zbrali na skupen delovni sestanek, 
ki ga je  organiziral revirski ko
m ite ZKS, da bi se na n jem  do
govorili, kako se bodo vključili v 
delo kongresa. Z njim i so na po
svetu  sodelovali tudi gosti in  e- 
v iden tiran i kandidati v bodočih 
republiških  organih ZK te r  dele

gati in gosti za X. kongres ZKJ. 
Ponovno so preverili, da kom uni
sti in z njim i vsi delovni ljud je  v 
Z asav ju ,'enodušno  podpirajo sta 
lišča kongresnih dokum entov, ki 
so jih  pred tem  verificirali vsi 
člani organizacij ZK na široko za
snovani politični fronti. Ugotovili 
so, kot je  pozneje na sam em  kon
gresu spregovoril delegat iz Za
gorja, da so dokum enti odsev na
ših akcij in spopadov te r  rezu lta
tov, kakor tudi odraz enotnosti ter 
skupnih  nalog vseh kom unistov. 
Z arad i tega je  tem bolj razum lji
vo, da se z njim i strin jam o in jih 
v celoti podpiram o. N adalje je  u- 
deležence kongresa seznanil z bo
jem  revirskih  kom unistov v  p re 
teklem  obdobju, zlasti pred 21. se
jo predsedstva ZKJ, pism om  tov. 
T ita in 29. sejo CK ZKS, ko so se 
le-ti m nogokrat spraševali, kam  
nas bodo pripeljale  nakopičene 
slabosti, ko se je  mnogih lotevalo 
m alodušje, občutek nemoči in  pa
sivnost. Toda pismo tov. T ita  je  
dalo kom unistom  novih moči in 
poleta, s trn ili so svoje vrste, u- 
st var j ena je  nova klim a in akci
ja, tako da je  danes Zveza kom u
nistov  v Zasavju še trdnejša. Raz
širila  je krog ljudi, ki brez obo
ta v lja n ja  prevzem ajo zadolžitve, s 
tem  pa tudi vso m oralno politično 
odgovornost. V vseh treh  občinah 
vstopajo v ZK novi, m ladi ljudje, 
predvsem  iz v rst neposrednih p ro
izvajalcev, tako da imamo danes 
v vseh treh  občinskih organizaci
jah  ZK že prisotno delavsko ve
čino.

Zasavski delegati so na kongre
su spregovorili tudi o nekaterih  
drug’h problem ih, kot so: položaj 
rev irjev  v luči proizvodnje ener
gije in  energetskih virov te r s tem  
v zvezi družbenoekonom skega po

ložaja delavcev, ki ga pogojujejo 
takoim enovana »stara« in d u strij
ska središča, nadalje  o produktiv
nosti, o neurejeni politiki cen, o 
odtu jevanju  kap ita la  iz gospodar
stva, o slabi kap italn i in  rizični 
povezanosti industrije  in trgovi
ne, o vlogi bank  itd. S kratka o ti
stih vprašanjih , ki jih  čutim o tu 
di v Zasavju in  o katerih  so ko
m unisti v predkongresnem  času 
tako široko razprav lja li, ko so da
jali podporo resolucijam  in poro
čilu o delu ZK v  času med VI. in 
VII. kongresom  ZKS.

Sedaj po končanem  kongresu 
slovenskih kom unistov je  na vseh 
nas, da sé k a r  najbolj zavzam e
mo za uresničitev  nalog, ki so 
pred nami, da se spopademo z 
vsemi slabostm i in da odstrani
mo vse tisto, k a r nam  je napoti 
pri- nadaljn ji g raditv i in krepitvi 
našega dem okratičnega sam o
upravnega socializma. S sprejeto 
zvezno in republiško ustavo, ka
kor tudi z novo začrtanim  ku r
som Zveze kom unistov, ki ga je 
spreje l sedmi kongres, im am o za
to vse pogoje, da prispevam o svoj

(N adaljevanje s 3. strani) 
se s posebnim poudarkom  na b ar
vo stekla.

V zvezi s poročilom  tov. Draga 
Kozoleta in inž. S taneta K irna o 
opravljenem  službenem  potova
n ju  v ZR N em čijo je  bil sprejet 
sklep :

— Odbor za poslovno politiko 
je sklenil, da se izvrši prenos po
slov od firm e LINTZ na firm o 
JUGGER s tem, da se g. Seglu po
veri p rodaja steklenic na nem 
škem  trgu (bonekam p steklenice), 
za k a r  prejm e 5 % provizije.

— Tovariša A lojza M arcena — 
vodjo oblikovanja se zadolži, da 
glede na sm er ozirom a novitete na 
področju oblikovanja razsvetljav- 
nega stekla in  ob pomoči oziroma 
sodelovanju vodij ustreznih 
TOZD (I, III in IV) te r  kom er
cialne službe čim h itre je  ukrepa. 
To pomeni, da tovariš M arčen 
priprav i osnutke, v prim erih, k je r 
je  to mogoče, pa tudi vzorce, se 
posvetuje z navedenim i vodji 
TOZD in kom ercialo.

Vodje TOZD I, III in IV ter 
kom ercialna služba pa m orajo nu 
diti vso pomoč tovarišu  M arcenu.

TOZD I je  podala poročilo v 
zvezi s sklepom  št. 50 glede izde
lave obeskov. S tem  v zvezi je 
bil sp reje t nato  sklep:

— Vodja proizvodnje, kom er
cialna služba in  vodja TOZD I naj 
uredijo  vse potrebno za pričetek 
proizvodnje obeskov, in sicer n a j
kasneje do septem bra.

delež k zgraditvi družbe, kakršno 
zgodovina ne pozna.

Zasavski kom unisti in vsi de
lovni ljud je  se bomo, glede na do
sedanje izkušnje, brez dvoma 
vključili v vse procese in  napore 
za uresničitev teh ciljev in po
novno dokazali, da je  p ro letariat 
rev irjev  bil in ostane zvest trad i
cionalnem u boju za tem eljne p ra 
vice človeka — delavca. Zato ni 
slučaj, da so naša ho ten ja na s tra 
ni vseh tistih, ki se zavzemajo za 
celovito preobrazbo odnosov v  na
ši družbi in politiko tovariša Tita. 
Del tega so konec koncev tudi že 
dokazali z doseženimi rezultati 
zadnjih  volitev v zasavskih obči
nah, še zlasti pa ob enoviti in 
spontani podpori politiki Jugosla
vije, p rip rav ljen i b ran iti nedotak
ljivost naših m eja, ki so jo  ob 
zloglasni noti Ita lije  izrazili na 
m nogoštevilnih protestn ih  zboro
van jih  delovnih kolektivov. To so 
izpričali tudi v m nogih pozdrav
nih brzojavkah in  pism ih, ki so 
jih  poslali VII. kongresu ZK Slo
venije.

SAMO LOGAR

— K om ercialna služba m ora s 
tem  v zvezi pregledati celoten a- 
sortim an  in določiti, kateri obe
ski se bodo v septem bru pričeli 
najp re j izdelovati.

O dbor za poslovno politiko je  
obravnaval razne vloge iz TOZD 
za nabavo osnovnih sredstev in  je 
spreje l sklep:

— Vse vodje TOZD se opozar
ja, da m orajo v bodoče v vseh 
predlogih, ki se predložijo odbo
ru  za poslovno politiko ali pa 
skupščini podjetja za nabavo o- 
snovnih sredstev, navesti tudi. iz 
katerih  sredstev se bo predlagana 
nabava osnovnih sredstev finan 
cirala.

Vloga ozirom a predlog pa m o
ra  vsebovati tudi točno vrednost 
ali pa predračun  predlagane n a
bave.

O dbor za poslovno politiko je  
sklenil, da se naroči 30 knjig  
»VELIKA STAVKA« av to rja  V. 
Trinkausa.

O dbor za poslovno politiko je  
sklenil, da se nakaže še dodatna 
finančna sredstva v višini 5.000 
d in  za izgradnjo spom inskega 
dom a v K um rovcu in za ureditev  
Kozjanskega.

N abavijo se 4 knjige »TITO Z 
DRŽAVNIKI SVETA«.

Učencem razredne skupnosti 8 e 
in  8 f razreda osnovne šole Dol 
pri H rastn iku  se dodeli finančna 
pomoč za zaključno ekskurzijo, in 
sicer po 200 din na razred  skupaj 
400 din.

Masovni sestanek kolektiva na katerem so pozdravili začetek dela 
X. kongresa ZKJ

PREDSEDNIKU REPUBLIKE 
JOSIPU BROZU TITU 
BEOGRAD

Hrastnik, 25. 5. 1974 -
Ob vašem visokem jubileju vam delovni ljudje, družbe

nopolitične organizacije in samoupravni organi našega ko
lektiva izražajo najboljše želje ter vam želijo še mnogo 
srečnih let.

Enotni z vsemi delovnimi ljudmi vaše socialistične skup
nosti smo z velikim veseljem sprejeli vašo izvolitev za do- 
življenjskega predsednika. Naša želja je, da bi nas še dolgo 
vodili v še boljši jutrišnji dan.

Kolektiv OZD Steklarne Hrastnik

IZ DELA SAMOUPRAVNIH ORGANOV



GOSPODARJENJE V OBČINI HRASTNIK V LETE 1973
Gospodarstvo občine H rastn ik  

je  v 1973. letu doseglo okrog 600 
m ilijonov dinarjev  celotnega do
hodka, kar je nasproti p rim erja l
nem u le tu  za 19 % več in  k a r  je 
tud i za 1 indeksni poen več kot 
je  bilo predvideno v  m erilu  repu
blike. P lan iran i celotni dohodek 
za občino kot celoto je  bil za 1 %

večji, k a r pomeni, da v m erilu  
občine p lan  družbenega bruto 
produkta ni bil realiziran.

G ibanje te r  prim erjava s pla
nom nekaterih  obračunskih kate
gorij te r  kakšna so b ila  predvide
vanja v m erilu republike p rika
zujemo v naslednji tabeli:

zneski v 000 din

Plan 
občine 
za leto 
1973

Dosež. 
v letu  
1973

Ind.
1973
1972

%
izvrš.
plana

Predvideni 
indeks 
povečanja 
v SRS

Celotni
dohodek
P orab ljena

605.000 597.895 119 99 18%

sredstva 345.000 364.995 120 106 15%
Dohodek 260.000 232.903 117 90 21 %
B ruto OD 169.500 165.584 118 98 (14 %)
Izvoz v  $ 4.912 (7.800) (269) (159) 13%
Zaposleni 4.250 
Sred. za sklade

(3.171) (102) 2%

(neto) — 30.196 102 — — %

» J A S M I N «
Zacvetel se beli grm je jasmina, 
ki obudil v meni je del grenkega spomina.

Cvetovi so enako beli zacveteli, - 
kot pred 30 leti so v soncu zablesteli.
Takrat kruta vojna je divjala, 
ki z domov družine je pregnala.

Fašizem je zatiral rodoljube, 
ker bal se lastne je pogube.

Skoz vas prihajal je kurir,
ki nesel partizansko» pošto je v revir.

Privabil ga je vonj jasmina.
Hej ti dekle, na beli cvet, 
saj sva enakih midva let.

Star bil komaj osemnajst je let
in z duhom partizanske borbe ves prežet.

Pomahal s titovko je v pozdrav, 
pohitel je po poti sred planjav.

Minilo komaj je deset minut, 
sovražnik ga napadel je nadut.

Mlad fant je »mrtev obležal, 
sovrag se nanj iz zasede je pognal.

So» tolkli ga kot zver,
kot bi se bali, da ušel bi jim v dir.

Znakažen, ves krvav, negiben je 
na poti obležal.
Ko se drhal je oddaljila, ga vaška 
je mladina dvignila in skrila.

Skrivaj odnesla ga mladina je v rodno vas, 
objokovala ga na glas.

Z belim cvetjem vsega smo odeli, 
nazaj v brigado pohiteli.

Je vojna še leto dni divjala,
ob svobodi preživela se mladina ob njegovem
grobu spet je zbrala.

Prihajali smo s šopki belega jasnima, 
odhajali od groba z občutki grenkega spomina.

Podatki v tabeli vključujejo  
rudnik  H rastnik, razen pri izvozu 
in zaposlenih, podatki o planu ob
čine so vzeti iz gradiva občine. 
Indeks povečanja v  m erilu  repub
like, ki se nanaša na osebne do
hodke predstavlja povečanje neto 
osebnih dohodkov (14 °/o), m edtem  
ko so podatki za občino prikazani 
kot bruto osebni dohodki. 
P rikazani podatki ustrezajo pod
je tn iškem u načinu zajem anja po
datkov, s tem  da so posamezni e- 
lem enti prikazani elem enti fi
nančnega rezultata, popravljeni za 
ustrezni del rudnika H rastnik. Ni
so pa zajete nekatere prodajalne 
in  obrat » Ju tran jka«  Sevnica na 
Dolu pri H rastn iku  Za navedeno 
podjetje je bilo predvideno, da bo 
zaposlovalo okrog 200 ljudi, p re
težno žensko delovno silo in  da 
bo znašala vrednost proizvodnje 
v  le tu  1973 okrog 12.000 tisoč di
narjev.

Kot je  razvidno iz podatkov v 
tabeli so bili vsi elem enti finanč
nega rezu lta ta  pod planiranim i, 
razen skupaj porabljenih sredstev 
in  dosežene realizacije z izvozom. 
V prim erjav i s planiranim i so se 
porabljena sredstva povečala za 
6 %, a v prim erjav i z 1972. letom 
za 20 %. V m erilu  republike naj 
bi indeks povečanja porabljenih 
sredstev znašal le 15 %, k a r pred
stav lja  za tr i indeksne poene 
m anj kot naj bi bilo povečanje 
bruto vrednostnega rezultate. 
Ravno nasprotno pa je  g ibanje 
v m erilu  občine. Zaradi navede

nih sprem em b pri doseženem bru- 
tovrednostnem  rezultatu  in porab
ljenih sredstev se je dohodek, ki 
ga delijo OZD na osebne dohod
ke, sklade, zakonske in  pogodbene 
obveznosti, zm anjšal teko v p ri
m erjavi s predhodnim  letom, k a 
kor tudi v  p rim erjavi .s  planom, 
bistveno pa je  odstopanje v p ri
m erjavi z republiškim  p lan ira
n jem  povečanja dohodka. V p ri
m erjavi z občinskim  planom  so 
bili b ruto  osebni dohodki m anjši 
za 2 %, m edtem  ko so bili v p ri
m erjavi s prejšn jim  letom  večji 
za 18 %.

Delitev družbenega proizvoda 
na del, ki pripada OZD in na del, 
ki gre drugim  udeležencem v de
litvi, se je  v 1973. le tu  sprem enila 
tako, da so OZD v m erilu  občine 
prizadete, kajti zm anjšal se je  de
lež družbenega proizvoda, ki p ri
pada OZD. P ri sam i delitvi do
hodka bi bilo pomembno omeniti, 
da so OZD v letu  1973 dosegle 
m anj sredstev za sklade (bruto), 
še večje pa je  zm anjšanje čistih 
sredstev za sklade (poslovni sklad, 
sk lad  skupne porabe, rezervni 
sklad) tako, da se je  akum ulativ
na sposobnost v enaki p rim erjavi 
poslabšala.

Gospodarske organizacije v ob
čini H rastn ik  so v le tu  1973 soraz
m erno dobro poslovale v splošno 
gospodarskih razm erah, ki so zna
čilne za navedeno leto, m ed njim i 
ni nobene OZD, ki bi poslovno le
to 1973 zaključila z izgubo.

PR O B L E M A T IK A  
Z A PO SL O V A N JA  IN V A L ID O V

P red k ratk im  je  bila v Trbov
ljah  razprava o problem atiki za
poslovanja invalidov in  o bodoči 
zakonski u reditv i tega perečega 
problem a. Sestanek je  organizira
la  M edobčinska konferenca za re
hab ilitacijo  invalidnih oseb L jub
ljanskega območja in  vsi tr ije  ob
činski sindikalni sveti Zasavja. 
S estanka se je udeležilo precejš
n je  število vseh zastopnikov raz
n ih  delovnih organizacij, javnih  
služb te r  tudi predstavniki druž
benih organizacij. Na sestanku so 
bili prisotni tudi zastopniki naše
ga podjetja.

Največ vprašanj je  bilo postav
ljenih  glede poklicne rehab ilita
cije in glede zaposlovanja invali
dov. Ugotovljeno je, da je  ne
ustrezno število invalidov na po
klicni rehabilitaciji, pa tudi kva
lite ta  te je  v m nogih prim erih  ne
kvalitetna. Vse to pa kaže na pre
m ajhno skrb  vseh tistih, ki bi o 
tem  vp rašan ju  m orali voditi več 
računa kot se to dogaja sedaj.

P redlagano je  m ed drugim  bilo 
to, da bi bodoči zakon predvide
val kom pleksen sistem rehab ilita
cije in zaposlovanja, kljub  tem u 
da so posamezni diskutanti bili za 
sporazum evanje, kar vsekakor 
m ora b iti glavni fak to r pri u re
jevan ju  in reševanju  problem a 
rehabilitacije  in  pa zaposlovanja 
invalidov vseh vrst.

P recej d iskusije je bilo tudi o 
vp rašan ju  fo rm iran ja invalidske 
delavnice v  našem  zasavskem ob
močju, k je r  bi se lahko zaposlo
valo invalide pod posebnimi po

goji, huje prizadete invalidne o- 
sebe, ki se ne m orejo zaposlovati 
pod rednim i pogoji v rednih  de
lovnih organizacijah. S ten je  inva
lidskih delavnic se je pri nas v 
Sloveniji od leta 1963 do konca 
leta 1973 zm anjšalo od tedanjih  
23 na 9.

To je  stanje, ki te rja  takojšnjo  
rešitev, seveda pod določenimi 
pravnim i in m aterialn im i pogoji, 
tj., da dobijo delavnice pravni in 
m aterialn i status invalidske de
lavnice.

Precej je  bilo diskusije, vendar 
bi na kratko lahko trdil, da je  iz 
diskusije bilo razvidno, da je na
še podjetje imelo m ed ostalim i še 
precejšnje razum evanje za reše
vanje problem ov pri zaposlovanju 
invalidov, kljub  tem u da imamo 
svojih invalidov že k ar veliko šte
vilo. Med drugim  je  bilo tudi 
predlagano, da bi »podjetja, ki bi 
zaposlovala preko zakonsko dolo
čenega odstotka invalidov bila ne
kako stim ulirana (manj davka ali 
podobno).

Res je problem atika zaposlova
n ja  invalidov zelo pereča, vendar 
naj bo skrb celotne družbe, da to 
vprašan je skuša bolj načrtno re 
ševati, saj je  osnovni moto socia
listične skrbi za invalidnega člo
veka izražen v  pravici, da se e- 
nakopravno vk ljuču je v norm alno 
delo in  življenje.

Torej posvečajmo več skrbi de
lovnim  invalidom  za njihovo laž
je  vsakdanje življenje.

G rčar K arli



Osnovni pojmi o transportu proizvodov in materialov
Paletizacija

Paletizacija je  posebna trans- 
sportna tehnika, ki ob pomoči vi
ličarjev  oprav lja  prevoz blaga. 
Blago je zloženo v posebnih to
vornih enotah n a  paleti. S tem  
načinom  prevoza so se pričeli u- 
k v arja ti že pred  40 leti, vepdar 
je paletizacija pokazala svojo 
vrednost prvič pri prevozu o- 
grom nih količin vojaškega m ate
riala, katerega je am eriška m or
narica prevozila na transportn ih  
lad jah  v Evropo v  času druge sve
tovne vojne.

Tehnika paletiziran ja se je  po 
drugi svetovni vojni močno raz
širila v celi Evropi, tako da so pri 
SEV ustanovili posebno komisijo, 
ki se ukvarja  s problem i paleti- 
zacije. Tudi naša  država se je 
vključila v tako im enovani »ev
ropski paletni pool« in  koristi 
prednosti in m ora obenem spošto
vati dolžnosti, k i jih  to združenje 
predpisuje.

F unkcija  palete z n jenim i o- 
smovnimi karak teristikam i je  več
k ra tna , omogočiti m ora form ira
n je  kom paktne celote zložene iz 
m anjših  zabojev, obenem pa se 
m ora ujem ati z dim enzijam i va
gonov in kamionov, katere rab i
m o kot prevozna sredstva. Iz teh 
razlogov se je  form iralo veliko 
število raznovrstn ih  palet. Iz te 
ga celotnega števila pa ločimo 
glede na transport povratno in 
nepovratno paleto. Izraženo z d ru
gimi besedami, povratna paleta 
je  pomožna oprema, k i se večkrat 
koristi, nepovratna paleta pa 
je  »izgubljena paleta«, ker se od
pisuje in je  del m ateria ln ih  stro
škov.

V Evropi in p ri nas je  paleta 
pomožna oprem a in se v rača  ozi
rom a vključuje v  prom et (paletni 
pool) pod pogojem, da je  označe
na po predpisih združenja. Am e
rik a  in  delno SZ pa im ata  v  ob
toku  nepovratne palete, k e r je  od
daljenost taka, da bi nastali p re
veliki stroški v račan ja  in  se pa
le ta  sm atra kot del embalaže.

P ale te  se m edsebojno razliku
jejo po obliki in  konstrukciji. V 
glavnem  razlikujem o tri vrste: 
ravne, stebm e in  boks palete.

Eavna paleta
Ravna paleta  je  v  raznih  kom 

binacijah  in izdelavah najbolj 
razširjena paleta, nam enjena 
transpo rtiran  ju  in  skladiščenju. 
P ri ravnih  paletah je najbolj raz
širjena standardna paleta JUS D. 
F. 8.020 ali DIN 15146, ka te re  u- 
porab ljajo  člani »paletnega poola« 
in  kot taka služi za m enjavo na 
no tran jem  in zunanjem  trgu. P a
le ta  dim enzije 1200 X 800 X 144 je 
sestavljena iz devetih p rizm atič
n ih  nog v treh  v rstah  po tri. M ed
sebojno so te  noge spojene s tre 
mi spodnjim i podnožnicami in

trem i gornjim i prečnim i podnož
nicam i. Spoj je  izvršen s poseb
nim i vijačnim i žeblji. To je  o- 
snovni skelet palete, na katerega 
pridejo  p rib ite  nosilne podnice.

Zunanji robovi palete so zaoblje
ni, da je  m anevriran je lažje. No
silnost tako izdelane palete zna
ša 1000 kp, v izjem nih prim erih  
tudi do 4000 kp. K er so odprtine 
na vseh štirih  straneh, je  zlaga
n je in prenašan je polnih palet z 
v iličarji zelo enostavno. Teža pa
lete po predpisih  ne sme presega
ti 25 kg.

Poleg om enjene palete so stan 
dard iz irane velikosti 1000 X 100 
X 144 in  1200 X 1000 X 144. K ljub 
tem u pa se največ uporab lja  pa
le ta  1200 X 800 X 144, ki im a 0,96 
kvadra tnega m etra  površine in je 
b ila  osnova za tako imenovano 
»zlato pakiranje«, katero je  ob
delala tehnična faku lte ta  v Ber
nu (Švica).

K om binacij palet z raznim i o- 
stalim i m ateriali je  veliko, tako 
se ravne palete izdelujejo v lese
ni, jekleni, alum inijasti, plastični, 
kartonsk i in  v raznih  drugih m a
teria lih  in  kom binacijah m ateria 
lov.

Palete s stebri
Osnovna ploskev je  standardna 

paleta  prim erno izbrane velikosti 
(1200 X 800 X 144). U porabljajo  se 
predvsem  v kovinsko predeloval
ni industriji za transport različ-

Steberna paleta

nih  kosov, ki so za zlaganje zelo 
neprim ern i (avtom obilske gume, 
kolesa vagonov in  podobno). Za
rad i nam ena uporabe je  izdelana 
iz jeklenih  profilov v standardni 
velikosti. Nosilnost te  palete zna
ša 800 kp.

Za tran sp o rt cevi, palic in p ro
filov, ka tere  rab i kovinsko prede
lovalna industrija , se rte palete 
lahko izdelujejo za interno upo
rabo  v  različnih dim enzijah. To 
paleto zaradi n jene konstrukcije 
lahko transportiram o z .viličar
jem  in z dvigalom. Za transport 
z dvigalom  im a posebne kavlje, s 
pomočjo katerih  jih  obesimo na 
dvigalo — žerjav.

Vse te  palete so izdelane tako, 
d a  se lahko skladiščijo ena na 
drugo do višine 6 m.

Boks palete
So v bistvu kom binacija ravne 

in  stebm e palete. Služijo za tra n 
spo rt m anjših  kosov, ki se na 
ravn i paleti ne dajo vezati v 
kom paktno celoto. D im enzije boks

palet so zelo različne. V m edna
rodnem  transportu  uporabljam o 
boks paleto 1200 X 800 X 1000 
m ilim etrov, la stna  teža znaša 75 
kilopondov, nosilnost pa 1000 kp. 
Okvir, ki služi kot nastavek za

Standardna box paleta

zlaganje palet v višino, m ora bi
ti dim enzioniran tako, da prenese 
tr ik ra tn o  obrem enitev polne pale
te. P ale ta  im a standard  DIN 
15155. Med boks palete štejemo 
tudi zložljive palete, katere po iz
praznitv i zložimo na ta  način, da 
stran ice potegnem o iz nastavkov 
in  jih  zložimo na osnovno plo
skev palete — dobimo ravno pa
leto, ki zavzema neprim erno manj 
prostora od prazne standardne 
boks palete.

V sistem boks palet štejemo 
različne skladalne zaboje, ki pa 
m orajo im eti zgornji okvir p rila 
gojen tako, da nam  omogočajo 
zlaganje v višino. Med kovinske 
boks palete štejem o tudi palete s 
prem ičnim  dnom za razsuti tovor. 
Vse jeklene palete so izdelane ze
lo robustno zaradi nam ena tra n 
sporta, ki ga opravljam o; z njim i 
nam reč v glavnem  tran sp o rtira 
mo težke izdelke, ki bi leseno pa
leto popolnoma deform irali pri 
večkratn i uporabi.

Obseg in efekti paletnega sistema 
pri transportu kosovne robe

T ransport robe — izdelkov se 
je  pričel v le tu  1950, to  je  prva 
leta po drugi svetovni vojni. Iz
redno se je poznalo to  že za časa 
druge svetovne vojne, ko so p re
skrbovalne enote am eriške vojske 
preskrbovale svoje vojake in o- 
sta le zaveznike zelo h itro  in  u- 
činkovito prvič s pomočjo palet. 
P rve države, ki so osvojile ta  'na
čin transporta  v Evropi, so bile 
Švica, ZR N em čija in  Francija, 
kasneje so ta  sistem  prevzele še 
ostale države Evrope.

V večini dežel se je  ta  način 
transpo rta  razvil do 90 % vsega 
transpo rta ; ZDA so šle v tem  n a
činu transporta  tako daleč, da 
štejejo  paleto kot izgubljeno em 
balažo, to pa predvsem  zaradi ve
lik ih  razdalj, na katerih  poteka 
ta  transport. To lahko podkrepim  
s podatki, da je  večina našega iz
voza v ZDA na paletah  in  so te 
palete nam enjene samo enkratn i 
uporabi. Odstotek robe, ki se 
transpo rtira  na paletah, se p rib li
žuje 100 %, m edtem  ko je  po oce
nah danes v obtoku nekaj sto m i
lijonov palet. K ako velik korak 
je nared ila paletizacija pri nas, 
vidim o .iz naslednje prim erjave: 
le ta  1969 so jugoslovanske želez
nice imele na razpolago 40.000 p a
let, m edtem  ko jih  im am o v S tek
la rn i 1974 skoraj 10.000 palet.

Z uvajan jem  paletizacije v vseh 
vejah  industrije  in trgovine je  o- 
mogočena uporaba m ehanizacije

pri dobavi, odprem i in skladišče
n ju  kosovnih izdelkov. S tem  
produktivnost dela znatno n ara 
ste p rav  pri om enjenih opravilih, 
katera  so se predhodno oprav ljala  
ročno. Paletizacija je postala fak 
to r kooperacije in  koordinacije 
med posameznimi vejam i prom e
ta, kakor tudi industrije, p ri če
m er je  paleta postala neobhodno 
sredstvo racionalizacije v tehno
loškem  procesu, to je v no tran jem  
transportu .

P ostavlja se vprašanje, ali bo
mo z uvedbo palet dosegli večjo 
ali m anjšo proizvodnost? Kot od
govor bi navedel, da je to odvis
no od fak torjev  splošnega in  lo
kalnega'.značaj a, ta  so: organizaci
ja  dela na m anipulativnih  m e
stih, nekateri pogoji skladiščenja 
(med katerim i je  v prvi v rsti p ra 
vilno in  zadostno d im enzionira
nje samega skladišča glede na 
proizvodnjo in potrebe na trgu) 
razm estitev tirov, ram p in tran s
portn ih  poti za m ehanizacijo 
transporta . Navedel bom nekoliko 
prim erov, iz katerih  se vidi, da 
se pri uvedbi paletnega sistem a 
proizvodnost povsod povečuje, se
veda v različnih odstotkih.

V sodobno zgrajeni razporedni 
postaji v Ham burgu, v kateri se 
so rtira  kosovna oziroma, vsa ro
ba, ki p rihaja  v zbirnih vagonih 
(m ešana paletizirana in nepaleti- 
zirana), odprem lja pa se v polnih 
vagonih za določene postaje, iz- 
m anipulira  1 delavec 6,8 M p/dan 
nepaletizirane robe ozirom a 25 
M p/dan paletizirane, pri tem  u- 
porab lja  samo ročni viličar. To 
m an ipu liran je je sestavljeno iz 
izpraznitve vagona in prevoz ro
be do sortirno  skladiščnega m e
sta. Iz tega se vidi, da je proiz
vodnost paletiziranih  izdelkov 
večja za 3,7 ali’ 270 %. Postaja  
Heilbroun, p rav  tako v zahodni 
Nemčiji, im a povprečni dnevni u- 
činek z uvedbo paletizacije 12 ton 
na dan, m edtem  ko je  bil ta  u- 
činek pred  uvedbo paletizacije 7,5 
ton/dan. Proizvodnost se je  pove
čala za okrog 60 %.

Ce prim erjam o te  podatke, vi
dim o veliko razliko prvih naspro
ti drugim. Ta razlika nastane za
radi tega, ker se prvi p rim er n a 
naša samo na del pretovorne ope
racije, pri čem er pride paletn i si
stem  bolj do izraza; m edtem  ko 
se podatki v drugem  prim eru  n a
našajo na celotni ciklus p retovar
ja n ja  od prvega prijem a v skla
dišču do polno naloženega vago
na. P rav  ta  razlika pa pokaže 
značaj paletizacije za povečanje 
produktivnosti ozirom a za racio
nalizacijo transpo rta  z uporabo 
palete  ozirom a paletnega sistem a 
nasploh.

Splošna ocena, do katere  so 
prišli je, da se pri m anipulaciji 
z robo na železnici p rih ran i pri 
uporabi paletnega sistem a 10 % 
delovne sile.

Uvedba paletnega sistem a po
gojuje precejšnje investicijske na
ložbe tako za palete kakor tudi 
za m ehanizacijo. P ale tn i sistem  
prav  tako zahteva adaptacijo  
skladišča, to pa iz razlogov bo lj
šega izkoriščanja prostorov, svo
bodnih poti za v iličarje  in  na 
splošno proste površine, ka tere  so 
nam enjene m anipulaciji in  p re
vozu — transportu .

(N adaljevanje na 7. strani)



Referendum v Radečah 
in Hrastniku uspel

Delo aktiva ZM osnovne šole 
heroja Rajka Hrastnik

Člani delovnih organizacij Ob
nove iz Radeč in  SGP H rastn ik  
so se odločili za združitev.

Po tem eljn ih  prip ravah  so na 
referendum u 15. m aja  1974 skoraj 
enodušno rekli DA.

Od vseh volilnih upravičencev 
se je pri Splošnem gradbenem  
podjetju  H rastn ik  izreklo za zdru
žitev nad 79 %, v  Obnovi Radeče 
pa skoraj 93 %.

Po objavi rezultatov so pred
stavniki obeh delovnih organiza
cij na skupnem  sestanku preana-

(N adaljevanje s 6. strani)
Potrebna so večja sredstva za 

vzdrževanje palet in m ehanizaci
je. Vagonski, kam ionski in lad ij
ski prostori in  nosilnost so m anj 
izkoriščeni zaradi volum na in  te 
že palet. V sam em  transportu  pa 
nastanejo  dodatni stroški, če se 
ne vrši zam enjava palet, to iz 
razloga, ker so stroški prevoza 
praznih  palet na večjih razdaljah  
precejšnji.

Sam a paletizacija je  zasnovana 
na principu enotnega tovora in  
m ora zadostovati vsem predpisa
nim  zahtevam  ozirom a pogojem, 
kot so:

— enotnost dimenzij (norm ira
n a  transpo rtna  enota),

— prilagojenost tovora tr a n 
sportn im  napravam , katere im a
mo na razpolago v no tran jem  in 
zunanjem  transportu ,

— sposobnost za zlaganje in 
m an ipu liran je  v skladišču,

— tovor m ora b iti trden  im 
stabilen  v m ejah norm irane tra n 
sportne enote,

— blago — tovor m ora biti za
varovan pred  poškodbami.

Vsi ti pogoji so zagotovljeni, če 
točno predpišem o način dela pri 
oblikovanju tovora in  potem  ro 
kovanje z njim . V prvi vrsti m o
ram o glede n a  potrebe proizvod
n je  in m aksim alno izkoriščanje 
izbrati pravilno paleto. N a izb ra
no paleto pa nato form iram o 
pravilno obliko tovora iz s ta n 
dardnih  dim enzij kartona, o k a te
rih  bo govora v naslednjem  po
glavju. K ot drugo pa je  sam a 
konstrukcija  tovora na paleti. 
V saka v rsta  blaga zahteva dolo
čen način zlaganja — form iran ja 
celotnega tovora, v osnovi pa ve
l ja  za vse vrste, da ne prekora
čimo dopustno obrem enitev 800 
kilopondov do 1000 kp (najideal
nejša  teža polne palete se giblje 
od 400 kp  do 600 kp iz enostavne
ga razloga, k e r je  m anipulacija z 
v iličarji in  dvigali lažja). P ri for
m iran ju  tovora na paleti se m o
ram o držati treh  osnovnih točk:

— prevelika v išina ni dopust
na, povzroča nestabilnost tovcra 
— možnost prevrnitve,

— tovor m ora biti zložen na 
površini palete in  ne sme p reko
rač iti osnovnih površinskih di
m enzij; tovor se lahko pri neupo
števanju  dimenzij poškoduje, obe
nem  pa otežuje natovarjan je  pri 
odprem i,

— zlagati m oram o na tak  n a 
čin, da se tovor m ed sabo veže, 
ne smemo u stv a rja ti zračne reže 
skozi celotni tovor.

lizirali izid referndum a. Soglasno 
so ugotovili, da je zelo pozitiven 
rezu lta t plod tem eljitih  p rip rav  
te r izraz hotenj velike večine d e 
lavcev v obeh podjetjih. Vsi nav
zoči so izrazili velik optimizem 
za nadaljn ji uspešen razvoj, za 
k a r  so dani vsi pogoji.

Vsem na tem  sestanku pa je  b i
lo tudi jasno, da je uspeli refe
rendum  šele prvi korak. Potrebno 
bo vložiti še mnogo volje in  tru 
da, da bodo zaželeni cilji tudi do
seženi. A. D.

O načinu zlaganja obstajajo 
točni predpisi, o katerih  bo go
vora v naslednjem  poglavju.

Sam a tehnologija m an ipu lira
n ja  s paletnim  tovorom  je  n a j
večkrat m anipulacija z v iličarji 
različnih vrst. Določiti moramo, 
na kakšen način  bomo palete zla
gali na določenem nam enskem  
prostoru. Na podlagi podatkov o 
količini izdelkov v osnovni proiz
vodnji in dodelavi lahko določi
mo potrebno količino palet. V li
te ra tu ri navaja jo  posamezni a v 
to rji različne podatke. Če bi vzeli 
nekako srednjo vrednost, dobimo, 
da m ora ena paleta na leto tra n 
sportirati 20—35 ton blaga. To je 
le gola orientacija, ker so ti po
datki za vsako podjetje različni, 
poleg tega pa m oram o dodati šs 
število palet, na katerih  se naha
ja  potrebna zaloga. Če hočemo 
dobiti neko odgovarjajočo število 
potrebnih  palet, dodamo še dolo
čeno število zaradi varnosti.

Prednosti paletizacije so števil
ne, pri dobri organizaciji prinaša 
paletizacija bistvene prihranke 
glede n a  druge načine transporti- 
ran ja : bistveno zm anjša število 
m anipulacij pri nak ladanju , raz
k ladanju , omogoča h itre jši tok 
m ateriala, olajša težko fizično 
delo, zm anjša število delovnih 
nezgod, poveča izkoriščanje tran 
sportn ih  naprav, doseže boljše iz
koriščanje skladiščnega tovora, e- 
nostavna je  kontro la v skladiščih, 
onemogoča k ra jo  zaradi boljše 
preglednosti itd. Pom anjkljivosti 
paletizacije pa so: paletizacijo ne 
m orem o uvajati postopno, temveč 
se je  potrebno odločiti takoj v za
četku za večjo investicijo. Poleg 
sam ega brem ena transportiram o 
tudi težo palete, v račan je palet 
predstav lja  dodaten strošek; tem u 
se izognemo, če se podjetja dogo
varja jo  o nekakšnem  paletnem  
združenju; vse prednosti palete 
lahko izkoristimo, če se celotno 
gospodarstvo usm eri na ta  sistem. 
Možnosti za uvajan je  paletizacije 
so velike, vendar tud i ne un iver
zalne.

Z ekonom skimi fak torji je  po
trebno dokazati vse prednosti pa
letizacije in  takoj na začetku po
vedati, da so stroški v začetku do
sti visoki, vendar se v lagan ja  raz
m erom a hitro  povrnejo. P rih ran 
ki so takšni, da že v k ratkem  raz
dobju pokrijejo  vse izdatke. Ob 
uvedbi popolnoma nove proizvod
nje, k je r se paletizacija upošteva 
že pri pro jek tiran ju , pa se zagon
ski stroški povrnejo v le tu  dni.

Inž. F ranc Kalšek

Aktiv ZM hero ja  R ajka H rast
n ik  je zelo delaven. M ladinci so 
vključeni v razne krožke, ki de
lujejo na šoli. Že m arca so se u- 
deležili akcije OČISTIMO NAŠE 
OKOLJE, ki sta  jo origanizirala 
KOP H rastn ik  in  RK. Pridno zbi
rajo papir in drug odpadni m a
terial. Skupno z otroškim pevskim 
zborom in ansam blom  Jožeta Ru
sa so pripravili zabavni večer S 
PESM IJO V POMLAD. V spored 
so zajeli tudi tekm ovanje v poz
navan ju  zgodovine domačega k ra 
ja. Posebnost tega tekm ovanja je 
bila, da je skupina učencev 8. 
razredov sam a p rip rav ila  vpraša
nja, na ka tera  so odgovarjali n ji
hovi sošolci. S prired itv ijo  so go
stovali še na Dolu pri H rastniku. 
Dve predstavi pa so imeli v T r
bovljah. Del sporeda v  središču 
revirjev  so posvetili 50. obletnici 
zloma ORJUNE. Na predvečer 1. 
m aja so prižgali kres in  izvedli 
ku ltu rn i spored. Sodelovali so tu 
di pri Titovi štafeti. Na šoli šo iz

vedli tekm ovanje DELAVSKO 
GIBANJE SKOZI DESETLETJA, 
v znan ju  so se pomerili predstav
niki vseh štirih  8. razredov. Tek
m ovanje so popestrili s partizan
skim i pesmimi, ki sta jih  izvajala 
otroški pevski zbor in  harm oni
kar. Zm agovalna skupina se je  na 
javni p rired itv i v Delavskem do
m u pom erila z ekipo srednješol
cev in ekipo TOZD Rudnik H rast
nik. P red  k ratk im  so se udeležili 
orientacijskega pohoda na Kal.

V lepo dekorirani avli osnovne 
šole so organizirali PLESNI VEN
ČEK. Na tej prisrčni p rired itv i so 
pokazali staršem, kaj so se nauči
li na plesnih vajah. P reden bodo 
zapustili osnovno šolo, bodo ures
ničili še nekaj načrtov. Ob 50. ob
letnici zloma ORJUNE se bodo 
udeležili pohoda v Trbovlje. Na 
zaključni konferenci pa bodo iz
b rali novo predsedstvo aktiva, ki 
bo nadaljevalo njihovo delo. U- 
pamo, da uspešno.

M. G.

Člani kolektiva steklarne Hrastnik pošiljajo pozdrav delegatom  
X. kongresa ZKJ

Občinske konference SZDL občin Celje, Dravograd, Gor
nja Radgona, Hrastnik, Krško, Laško, Lenart, Ljutomer, 
Maribor, Mozirje, Ormož, Ptuj, Ravne na Koroškem, Slo
venj Gradec, Slovenska Bistrica, Slovenske Konjice, Šent
jur, Šmarje pri Jelšah, Velenje, Trbovlje in Žalec, ki so 
organizatorice »Karavane bratstva in enotnosti 1974«

V A B I J O
nekdanje slovenske izseljence v Srbiji v letih 1941—1945 in 
njihove najožje družinske člane, da se priglasijo, vsak svoji 
občinski konferenci SZDL, če se bodo udeležili letošnje 
»Karavane bratstva in enotnosti 1974«.

Nekdanji izseljenci in njihovi najožji družinski člani 
naj se pismeno ali ustmeno priglasijo nepreklicno do 10. 
julija 1974 (priimek in ime ter naslov bivališča).

Pogoji priglasitve so:
1. da je priglasitelj bil izseljenec v Srbiji;
2. da ob priglasitvi vplača 60 dinarjev k prevoznim 

stroškom in za pridobitev znaka »Karavane« (ta znesek bo 
udeleženec na vlaku lahko vnovčil za hrano in okrepčila);

3. da ne zahteva povračila prispevka, če se iz kakršnih
koli poznejših razlogov 'ne bi mogel udeležiti »Karavane«.

»Karavana« bo krenila na pot s posebnim vlakom (po
stanki na sedežih občin od Maribora do Krškega) 12. okto
bra 1974 v popoldanskih urah, vrnila pa se bo predvidoma 
16. oktobra 1974.

Posamezne skupine udeležencev bodo obiskale kraje: 
ALEKSANDROVAC, ARILJE, BRUS, ČAČAK, ĆUPRIJO, 
GORNJI MILANOVAC, KNIČ, KOSJERIC, KRALJEVO, 
KRIŠEVAC, LAZAREVAC, LUČANE, MLADENOVAC, RA
ŠKO, SVETOZAREVO, TITOVO UŽICE, TRSTENIK, UŽIČ- 
KO POŽEGO IN VRNJACKO BANJO.

Podrobnejši program bomo udeležencem »Karavane« 
pravočasno pismeno sporočili.

Za podrobnejša navodila naj se izseljenci obrnejo na 
občinsko konferenco SZDL na območju katere prebivajo.

Osnovni pojmi o transportu 
proizvodov in materialov
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športne igre železarjev, kovinarjev, 
steklarjev in gumarjev

jesenice 
12. ma j

Pretekli mesec ali točneje 12. maja je bil 
na Jesenicah že VII. tradicionalni športni 
Peteroboj 74 železarjev, gumarjev, kovinar
jev in steklarjev. Kot na vseh dosedanjih 
igrah so bili tudi letos zastopani kolektivi: 
Sava Kranj, Litostroj Ljubljana, Ferralit Ža
lec, Železarna Jesenice in Steklarna Hrast
nik. Naš kolektiv je zastopalo 60 tekmovalk 
in tekmovalcev. Letos prvič so tekmovale 
ženske izven konkurence, kar se je predvsem 
pri nas močno poznalo v končni uvrstitvi. 
Kajti ravno ženske ekipe so bile tiste, ki so 
nam vedno prinašale dragocene točke ob 
končni uvrstitvi. Zato smo se še posebej za
vedali položaja, v katerem smo se nahajali 
kot zmagovalci VI. Peteroboja 73. No kljub 
temu, da nam ni uspelo obdržati prvega me
sta, pa smo vseeno lahko zadovoljni z našo 
uvrstitvijo. Kajti ne smemo pozabiti, da je 
v vsakem športu težje ohraniti naslov, kot pa 
ga osvojiti. Vsi naši predstavniki so se tru
dili po svojih močeh in znanju, le redki so 
bili, ki niso zaslužili uvrstitve v ekipe, ven
dar še ti bolj s strani obnašanja kot pa 
športnega znanja. Takoj pa moramo poveda
ti, da so vsi naši predstavniki nastopali 
športno, tako’ da s te strani vodstvo nima 
nikakršnih pripomb. Še več, osvojili smo 
pokal za fer play, na kar smo lahko še po
sebno ponosni. No o tem kasneje. Poglejmo 
si raje uvrstitve naših po posameznih pano
gah.

ODBOJKA 2 točki
Naši fantje so osvojili »zase rezervirano« 

četrto mesto. Uvrstitev je pričakovana. V 
tako hudi konkurenci ne moremo kaj več 
pričakovati. Veseli nas pa dejstvo, da so se 
precej izboljšali v sami igri, kar daje mož
nosti za boljšo uvrstitev na prihodnjih tek
movanjih.
Rezultati:
Steklarna : Železarna 0 : 2 
Litostroj : Steklarna 0 : 2 
Steklarna : Sava 0 : 2 
Ferralit : Steklarna 2 : 0
1. Železarna 4 4 0 8:0 8
2. Sava 4 3 1 6:2 6
3. Ferralit 4 2 2 4:4 4
4. Steklarna 4 . 1 3 2:6 2
5. Litostroj 4 0 4 0:8 0

Naši fantje so osvojili »zase rezervirano« 
četrto m esto

Za našo ekipo so nastopali: Vidmar, Jak- 
šič, Kuhar, Durmiševič, Tosič, Guzaj, Alt, 
Pufler, Pokrajac in Kapelar.

STRELJANJE Z ZRAČNO PUŠKO 5 točk
BRAVO STRELCI! Svoje dobre rezultate 

so še enkrat ponovili. Čeprav so bili doma
čini prepričani v zmago svoje ekipe, so mo
rali priznati premoč našim fantom. Pufler 
Edi je v končni uvrstitvi zasedel odlično 
tretje mesto med posamezniki.

Čeprav so dosegli 4. m esto so  šahisti s svojo  
igro opravičili zaupanje. Drugi z leve tov. Šu

štar je bil najboljši posameznik

Rezultati:
Steklarna : Ferralit 2 : 2 
Litostroj : Steklarna 2'/2 : 1 Vi 
Železarna : Steklarna 2Vi : Hi 
Steklarna : Sava 2 : 2
1. Litostroj
2. Železarna
3. Sava
4. Steklarna
5. Ferralit

Našo ekipo so sestavljali: šušter, Vujisič, 
Sušin, Zalokar in Cičič.
ROKOMET 1 točka

11 Vi točk 
8 Vi točk 
7 Vi točk 
7 točk 
5Vi točk

Slabo, drugega si res ne moremo reči. 
Lansko leto prvi, letos zadnji. Kaj takega 
si res fantje ne bi smeli privoščiti, kljub 
temu da so bili sodniki izredno ostri proti 
naši ekipi in da so ravno oni največji krivci 
našemu zadnjemu mestu. V tolažbo je lahko 
nam kot ekipi, da jih je od tretjega mesta 
delil en sam zadetek. V medsebojnih sreča
njih Ferralita, Litostroja in Steklarne smo 
imeli za en zadetek naj slabšo gol razliko.
Rezultati:
Sava : Steklarna 17 : 6 
Steklarna : Ferralit 10 : 13 
Steklarna : Litostroj 11:7 
Železarna : Steklarna 15 : 8
Ferralit : Litostroj 
1. Sava

10:
4

14
4 0 0 58:37 8

2. Železarna 4 3 0 1 54:43 6
3. Ferralit 4 1 0 3 42:49 2
4. Litostroj 4 1 0 3 42:50 2
5. Steklarna 4 1 0 3 35:52 2

Strelci so ponovili uspeh iz prejšnjih petero
bojev. Ponovno so osvojili 1. m esto

Rezultati naših: Pufler 171, Tutner 164, 
Vidmar 161, Verač 149.
1. Steklarna 645 krogov
2. Sava 641 krogov
3. Železarna 633 krogov
4. Litostroj 618 krogov
5. Ferralit 471 krogov
ŠAH 2 točki

Šahisti so se pomaknili z zadnjega mesta. 
Vendar ob tako zares dobri igri Šusterja, 
ki je zbral 3,5 točke od 4 možnih in bil naj
boljši igralec ter presenečenju, ki ga je pri
pravil Vujisič s tremi točkami, smo ob kon
cu kar malce razočarani nad uvrstitvijo eki
pe, ki bi bila nedvomno lahko mnogo boljša.

Ekipo so sestavljali: Blagotinšek, Vrabič, 
Miftari, Drugovič, Volfand, Laznik, Barič, Sti
llar II, Gračnar, Strniša in Volaj.

NAMIZNI TENIS 3 točke
Kaj lahko rečemo? Realno? Da, vendar 

smo zasedli tretje mesto zaradi »gledalcev« 
in po zaslugi Zalaznika, ki zasluži vso po
hvalo. No o tem kasneje.

Njim  gre vsa pohvala za 3. m esto v konku
renci in pokal za fair play. Ekipa namizno
teniških igralcev — tretji z leve tov. Založnik, 
čigar zasluge so največje, da je šlo drago

ceno priznanje v Hrastnik

Rezultati:
Železarna : Steklarna 5 : 4 
Steklarna : Ferralit 5 : 0 
Litostroj : Steklarna 5 : 3 
Steklarna : Sava 5 : 2
1. Železarna 4 4 0 20: 7 8
2. Litostroj 4 3 1 17: 8 6
3. Steklarna 4 2 2 17:11 4
4. Sava 4 1 3 8:15 2
5. Ferralit 4 0 4 0:20 0

Pri rokom etaših bi morali lanskoletno lestvi
co obrniti na glavo. Žal iz prvega na zadnje 

m esto

Ekipo so sestavljali: Zalaznik, Fišner in 
Bočko. ž

MALI NOGOMET 5 točk
Svoj drugi nastop na peteroboju so no

gometaši proslavili s ponovno zmago (zma
gali so tudi na I. Peteroboju leta 1968 v 
Hrastniku). V izredno hudi konkurenci, po
škodbam in pristranskem sojenju so prika
zali najboljšo igro ter zasluženo zmagali.



Rezultati:
Ferralit : Steklarna 1 : 12 
Steklarna : Sava 1: 3 
Steklarna : Železarna 4 : 3 
Steklarna : Litostroj 3 : 3
1 Steklarna 4 2 1 1 20:10 5
2. Železarna 4 2 0 2 21:11 4
3. Sava 4 2 0 2 14:13 4
4. Litostroj 4 1 2 1 12:15 4
5. Ferralit 4 1 1 2 8:26 4

Svoj drugi nastop so nogom etaši ponovno 
kronali s 1. m estom

Za našo ekipo so nastopali: Grum, špaj- 
zer (po poškodbi ga je zamenjal Miftari), 
Kolenc, Pufler I, Pogačnik, Mlakar, Trinkar, 
Tršek, Cvelbar, Žlindra, Stopinšek, Ocepek.

KEGLJANJE 3 točke
Ob poškodbi Koritnika in Peršiča, ki sta 

ostala doma, res nismo mogli kaj več pri
čakovati. Res pa je, da tudi z njihovo po
močjo verjetno ne bi mogli kaj več doseči.

Kegljači so s svojim  nastopom  povsem  
zadovoljili

V disciplini 6 x 100 lučajev so ekipo za
stopali: Gnjidič 456, Drame 444, Pokrajac
441, Kolšek 426, čakič 419 in Keber 384 po-
drtih kegljev.
1. Železarna 2.916 podrtih kegljev
2. Litostroj 2.687 podrtih kegljev
3. Steklarna 2.570 podrtih kegljev
4. Sava 2.456 podrtih kegljev
5. Ferralit 2.454 podrtih kegljev

Končni vrstni red Peteroboja 74:
1. Železarna 30 točk
2. Sava 23 točk
3. Steklarna 21 točk
4. Litostroj 20 točk
5. Ferralit 11 točk

Iz razpredelnice je razvidno, da so prvo
mesto, moramo priznati povsem zasluženo, 
osvojili športniki železarne Jesenic, doma
čini 7. Peteroboja. Drugi so športniki Save. 
Ne mislimo omejevati njihove uvrstitve, ven
dar realno gledano bi moralo drugo mesto 
pripasti naši ekipi.

Ekipe Litostroja so močno napredovale 
in postajajo resen kandidat za višja mesta. 
Ekipa Ferralita je zasedla zadnje mesto, 
vendar so osvojili simpatije vseh zaradi svo
jega pristopa k tekmovanju. Oni se drže 
Cobertienovega gesla: važno je sodelovati 
in ne zmagati! Mogoče je to tudi edino pra
vilno. Nekdo mora biti tudi zadnji.

Fair play
Kot običajno je tudi na sedmih športnih 

igrah steklarjev, kovinarjev, gumarjev in že- 
lezarjev — Peteroboj 74 podeljen pokal Fair 
play. Tokrat smo se odločili, da podelimo ta 
pokal namiznoteniški ekipi Steklarne iz 
Hrastnika, zato. ker je igralec Zalaznik Bo
gomir bil pri igranju dvoboja z nasprotni
kom oviran od gledalcev, vendar ni prote
stiral in je športno prenesel motenje. Zaradi 
tega je verjetno izgubil naslov najboljšega 
posameznika in verjetno tudi zmago svoje 
ekipe. Tov. Zalazniku in njegovi ekipi česti
tamo za športno obnašanje.

Tekmovalni odbor Peteroboja 74
Takšno je bilo uradno sporočilo ob raz

glasitvi rezultatov. Vsi Hrastničani smo bili 
ob tem prijetno presenečeni in ponosni hkra
ti. Tov. Zalazniku lahko čestitamo tudi mi, 
s svojim obnašanjenm je nedvomno pripo
mogel k ugledu naše celotne ekipe ter doka
zal, da ni naš edini cilj zmaga pod in za vsa
ko ceno. Bravo!

Ženske
Že uvodoma smo omenili, da so ženske 

ekipe letos prvič nastopale izven konkuren
ce. Tako so tekmovale v streljanju z zračno 
puško in kegljanju. V obeh panogah so zma
gale naše predstavnice. Žal je organizator na
redil napako, ker ni priskrbel pokalov za 
ženske ekipe, tako kot je bilo predhodno do
govorjeno. To je povzročilo mučno situacijo 
ravno v vrsti naših strelk, katerim pa vse
eno ne moremo dati prav za njihovo ne
športno reagiranje nasproti kegljavkam. Na
še strelke so v postavi Grohar, Verač in Šu
štar premagale tako predstavnice Save kot 
Železarne Posebno usppšna je bila Šu
štarjeva s 148 krogi od 200 možnih.

Tudi kegljavke so bile uspešne. Bratuše- 
va, Pokrajčeva in Dramejeva so z rezulta-

Tudi po drugem letu nastopanja kegljačev 
»Bratstva« iz Hrastnika lahko ob zaključku 
tekmovanja v II. republiški ligi — vzhod 
ugotovimo, da so glede na kvaliteto kadrov 
in prvenstveno glede na možnosti treniranja 
in finančne pogoje zasedli solidno 7. mesto 
med dvanajstimi ekipami.

V začetni fazi tekmovanja je sicer dokaj 
slabo kazalo, saj so na nekaterih kegljiščih 
kegljali izpod pričakovanj. Vedno je nekdo 
iz ekipe zatajil, tako da so ponekod zaosta
jali za nekaterimi ekipami za vsega nekaj 
podrtih kegljev.

Vse to pa ni vrglo iz tira neumorne pri
staše tega športa in so z veliko mero entu
zijazma tekmovanje nadaljevali ter nato na 
nekaterih kegljiščih dosegli zavidljive rezul
tate, ki so dejansko odraz skupnega sedmega 
mesta.

Da bi v nadaljevanju laže prikazali potek 
tekmovanja, najprej podajamo končno lestvi
co II. republiške lige — vzhod:

Podrtih Negativnih 
kegljev točk

1. KK »Celje« Celje 56.774 18
2.KK »Partizan« Trbovlje 55.475 25
3. KK »Kovinar« Štore 55.362 35
4. KK »Radenska« Radenci 55.156 36
5. KK »Aero« Celje 55.954 37
6. KK »Fužinar« Ravne 55.554 52
7. KK »BRATSTVO« 

HRASTNIK 54.479 57
8. KK »Slovenj Gradec« 54.390 60
9. ŽKK »Maribor« Maribor 54.166 60

10. KK »Lokomotiva« 
Maribor 53.652 68

11. KK »Carda« 
Murska Sobota 53.008 85

12. KK »HRASTNIK« 
HRASTNIK 52.677 89

torn 1111:961 podrtih kegljev premagale do
mače predstavnice. Posebno dober rezultat 
425 podrtih kegljev na 100 lučajev je dosegla 
Bratuševa, Pokrajčeva je podrla 359 in Dra
mejeva 327 kegljev.
Zaključek

Kaj lahko rečemo za konec? Ne moremo 
mimo zelo dobre organizacije. Prireditelji so 
se trudili, kolikor so se lahko. Čeprav so 
imeli nekaj spodrsljajev, pa sem prepričan, 
da so v celoti uspešno opravili dano nalogo, 
za kar jim gre nedvomno vsa pohvala. Tek
movanja so se odvijala nemoteno in brez 
zastojev. Bolj važno kot športni dosežki pa 
so vsekakor nova poznanstva, nova prijatelj
stva, izmenjava izkušenj. Vsem nastopajočim 
je dan na Jesenicah v glavnem minil hitro, 
tako da čeprav precej utrujeni od napornih 
tekmovanj, ni nihče obžaloval zgubljenega 
dne. Še več, ob slovesu so si vsi klicali: 
nasvidenje prihodnjič.

Sicer pa naj končam poročanje s Petero
boja z besedami, katere je izrekel organiza
tor ob slovesnem zaključku:

Današnje tekmovanje naj ostane vsem 
v trajnem spominu, pripomore naj k navezo
vanju čim bolj tovariških vezi sodelavcev iz 
tako nesorodnih panog, ki so priča naše ma
nifestacije. Izkušnje, spoznanje in tovarištvo, 
ki ga krepimo od srečanja do srečanja, so 
lahko zgled tudi drugim, zato želimo, da 
se bomo prihodnje leto srečali še z močnej
šimi vezmi v Žalcu. Želimo poudariti, da ni 
treba, da bi bilo naše tekmovanje v organi
zaciji prestiža, temveč je glavna želja, da se 
srečujemo na športnih poljanah ali v pri
srčnih prijateljskih pogovorih .. .

Da, nasvidenje na športnih poljanah in v 
prisrčnih prijateljskih pogovorih prihodnje 
leto na VIII. športnih igrah železarjev, gu
marjev, kovinarjev in steklarjev v Žalcu "na 
Peteroboju 75!

Tekst in foto 
Jože Premec

Tekmovanje je potekalo na osmih keglji
ščih vzhodne Slovenije.

Vsaka od dvanajstih ekip je tekmovala 
z osemčlansko ekipo na vsakem kegljišču. 
Vrstni red na določenem kegljišču se je 
dobil tako, da je ekipa, ki je podrla največ 
kegljev, dobila 1 negativno točko, ekipa, ki 
je podrla najmanj kegljev, pa 12 negativnih 
točk. Seštevek tako dobljenih negativnih 
točk na vseh osunih kegljiščih pa je dal zgo
raj navedeni končni vrstni red.

Ekipa KK »Celja«, ki je lansko leto iz
padla iz republiške lige, se je po enoletnem 
tekmovanju v II. republiški ligi ponovno 
vrnila v kvalitetnejše tekmovanje. V začetku 
tekmovanja je sicer kazalo, da ji bosta naj
večja konkurenta »Radenska« in »Aero«, v 
drugi polovici tekmovanja pa je odlično za
igrala ekipa »Partizana« iz Trbovelj, posebno 
pozitivno presenečenje letošnjega tekmova
nja v tej ligi pa so kegljači »Kovinarja« iz 
Štor, ki so dokaj nepričakovano zasedli
3. mesto.

Zadnje tri ekipe izpadejo iz lige. Žal so 
v tej trojki tudi kegljači »Hrastnika«, ki 
so letos prvič nastopali v II. ligi. Z nekaj 
izjemami so imeli v moštvu po kegljaškem 
stažu dokaj mlade kegljače, pa so tako prav 
ti zatajili na nekaterih tekmah, tako da jih 
dva ali trije, ki so sicer odlično kegljali, niso 
uspeli »reševati«. Če bo ta ekipa nadaljevala 
v skupnem sestavu in če bo strokovno vod
stvo dalo bistveno več poudarka pripravam 
na tekmovanja, potem lahko ugotovimo, da 
bodo že naslednje leto ponovno nastopali v 
II. ligi. Manjkalo jim je tekmovalne rutine, 
saj so vse preveč živčno nastopali na tekmah. 
Urediti pa bodo morali tudi nekatere odnose 
z okoliškimi klubi, kajti le s tesnim sodelo
vanjem in večkratnimi medsebojnimi sre
čanji si bodo pridobili izkušenj. Posebej velja 
omeniti, da so se odnosi med obema keglja
škima kluboma v Hrastniku v zadnjem času

KEGLJAČI SO ZASEDLI 7 . MESTO 
V II. REPUBLIŠKI LIGI -  VZHOD



Medobčinske sindikalne igre 73
Komisija za športno rekreacijo pri občin

skem sindikalnem svetu v Trbovljah je or
ganizirala pretekli mesec medobčinsko tek
movanje zmagovalcev SŠI 73. Tekmovanje je 
bilo organizirano prvič (v sklopu praznova
nja Občinskega praznika in v počastitev 50- 
letnice zloma Orjune), obsegalo je sedem 
disciplin in se je v celoti odvijata v Trbov
ljah. Med udeleženci je bita v največji me
ri zastopano ravno naše podjetje. Športniki 
steklarne so bili prvaki SŠI občine Hrast
nik za leto 1973 kar v petih disciplinah, in 
sicer v streljanju z zračno puško, namiznem 
tenisu, malem nogometu, kegljanju in od
bojki. Takoj moramo povedati, da so naši 
predstavniki v vseh disciplinah dostojno in 
športno ter s precejšnjim uspehom zastopali 
našo občino. Še več; prepričani smo, da 
so, kar zadeve športne uspehe, dosegli ma
ksimum. Vse to pa je nedvomno odraz de
javnosti športne rekreacije v našem pod
jetju v nekaj zadnjih letih. In kako so se 
tekmovanja končala? Strelci, namiznoteniški 
igralci in odbojkarji so medobčinski prvaki, 
medtem ko so kegljači in nogometaši zasedli 
drugo mesto. Prvi iso nastopali strelci 19. 5.: 
Tutner 169, Vidmar 169, Kostanjšek S. 163, 
Verač 156 in Kostanjšek Viktor 141 so s 798 
krogi od 1000 možnih zasedli prvo mesto 
pred ZPT Zagorje, čigar strelci so dosegli 
755 krogov. Tretji so bili strelci Cementarne 
s 601 krogom.

Že naslednji dan so nastopili namiznote
niški igralci: Bočko, Zalaznik in Špitaler so 
premagali ekipo Elektrarne s 5 : 3, kar jim 
je zadostovalo za prvo mesto, ker predstav
niki Zagorja niso prišli na tekmovanje.

Nogometaši so nastopali 21. in 22. maja. 
Prvi dan so v zeta lepi tekmi izgubili z eki
po Cementarne, ki je nastopila v najboljši 
postavi, s 3 : 6 (1 : 1). Drugi dan so premagali 
predstavnike Zagorja nogometaše Varnosti s 
4 :3  (2:2) in tako osvojili drugo mesto. Na

obeh tekmah so barve podjetja zastopali: 
Špajzer, Miftari, Stopinšek, Tršek, Pogačnik, 
Kolenc, Majcen, Trinkar, Rancinger, Premec, 
Cvelbar, Kalšek in Pufler.

Kegljači so se v disciplini 6 X 100 luča
jev pomerili na kegljišču Rudarja 26. maja. 
Zmagali so kegljači GP Zasavje z 2527 - po
drtimi keglji pred našimi tekmovalci, ki so 
dosegli 2451 kegljev. Tretji so bili kegljači 
zagorske Varnosti z 2223 keglji. Moštvo so 
zastopali: Gnjidič 450, Drame 405, Pokra- 
jac 403, Cakič 400, Koritnik 399 in Keber 394 
podrtih kegljev. Zadnji so nastopili odboj
karji. Treningi, katere so opravili v okviru 
priprav na Peteroboj 74 ter še tisti po igrah 
na Jesenicah, so imeli odločilen pomen pri 
nastopu naših odbojkarjev. Kajti v prvem 
srečanju s predstavniki Iskre iz Trbovelj so 
prikazali takšno igro, kakršne pri njih že 
dolgo nismo videli. Rezultat 2 :0  pa je bil 
plod takšne igre. V drugi tekmi so predstav
niki Iskre premagali ekipo Elektro-porcela- 
na Izlake, prav tako z 2 : 0. V odločilni tek
mi z Elektroporcelanom so naši fantje potre
bovali vsaj set. Tako se je tudi zgodita. Sre
čanje so naši sicer izgubili z 2: 1, kar pa 
jim je zadostovalo, da so osvojili prvo me
sto pred ekipo Iskre in Elektroporcelana z 
Izlak. Za našo ekipo so nastopali: Kapelar, 
Tosič, Guzaj, Kuhar, Pokrajac, Laznik, Puf
ler E. in Kavzar.

Vsi zmagovalci so prejeli za osvojena pr
va mesta pokale v trajno last, ostali pa 
diplome. Vsak posameznik pa je dobil še 
spominsko značko ob 50-letnici zloma OR
JUNE.

Organizator in pobudnik tekmovanja, ko
misija za športno rekreacijo pri OSS Trbov
lje, želi, da bi takšno tekmovanje postalo 
tradicionalno. Mi smo mnenja, da je takšna 
pobudna hvale vredna. Zatorej prihodnje le
to spet nasvidenje.

K e g l j a č i  s o  z a s e d l i  7 . m e s t o  
v  II . r e p u b l i š k i  l i g i - v z h o d

(Nadaljevanje z 9. strani) 
spremenili v pozitivno smer, kar je pomemb
no za oba kluba, posebej pa še za kegljaški 
šport v Hrastniku kot celoti.

Ugotovimo lahko, da je v zadnjih nekaj 
letih zanimanje mladih in tudi starejših za 
kegljanje v Hrastniku naglo porasta, iz te 
masovnosti pa bi morali klubi črpati naj
boljše in si tako zagotoviti kvaliteto, kajti 
kvaliteta je pogoj za masovnost, iz masov
nosti pa se dobi kvaliteta. Začetek je seveda 
težak!

Kljub temu, da je tekmovanje v ligi kon
čano, pa kegljači »Bratstva« nadalje konti
nuirano delajo. Sodelujejo na najrazličnejših 
uradnih in prijateljskih tekmovanjih z več 
ali manj uspeha.

Konec leta 1974 se bo' ponovno začeta tek
movanje v II, ligi. Kako bo takrat? Že letos 
smo lahko ugotovili, da je kvaliteta keglja
nja v II. ligi — vzhod izredno porasla in zato 
je 7. mesto »Bratstva« še toliko boljše. Pa 
tudi drugače je kvaliteta kegljanja v Slove
niji v stalnem porastu. Vse to pa obvezuje 
kegljače »Bratstva« na načrtno deta, sicer se 
bo resnično pojavita dejstvo, da ne bodo 
več kos ekipam iz vzhodne Slovenije. Za tek
movanje bo vsekakor potrebno pripravljati 
mlajše tekmovalce, jim dati možnost tekmo
vanja na najrazličnejših tekmovanjih, tako 
da bodo lahko nadomestili nekatere, ki iz 
takih ali drugačnih razlogov ne morejo več 
slediti kvaliteti kegljanja. Prepričani smo, da 
so v vodstvu kluba že prišli do takšnega 
spoznanja in da bodo pravočasno pričeli 
delati v tej smeri.

Za letošnje osvojeno sedmo mesto so za
služni prav vsi, vsak po svojih močeh. Prav 
posebno ni nihče izstopal.

Poleg tekmovalcev pa je treba vsekakor 
pohvaliti tudi tehnično vodstvo in druge pri
zadevne člane upravnega odbora kluba, ki 
so veliko pripomogli, da je deta potekalo 
nemoteno, čeprav so se večkrat srečevali 
z velikimi problemi. Janez Strgaršek

Pogovarjali smo se...
MARJANA MLINARIC, kurirka

Za današnjo  številko našega 
glasila smo se nam enili, da vam  
predstavim o M arjano M linarič. 
M arjanca, kot jo  vsi poznamo, je 
k u rirk a  v našem  podjetju, sicer 
pa s tandardna ig ralka in  kapetan  
ekipe stek larja . K er je  letošnje 
prvenstvo v republiški ženski ro 
kom etni ligi končano, smo m eni
li. da bo pogovor z njo zanimiv.

Marjana, kljub temu, da te vsi 
več ali manj poznamo, bi te vse
eno prosil za nekaj osebnih po
datkov?

R ojena sem 11. 2. 1955 v H rast
n iku  kot hči rudarske družine. Po 
končanem  šo lan ju  sem se leta 
1970 zaposlila v steklarni.

Ker si znana predvsem kot 
športnica, se mi zdi, da bi bilo 
prav, da bi najin pogovor zaje
mal športno temo. Velja?

Velja!
Koliko časa že igraš rokomet?
Rokom et igram  že šesto leto, ko 

sem  začela kot p ion irka v vrstah  
»Steklarja«.

Kako to, da si se odločila za 
igranje rokometa?

Ne vem. Za to igro so me nav
dušili drugi.

In kaj ti sedaj pomeni igranje 
rokometa?

Zam e je  to predvsem  razvedri
ta. Zdi se mi, da ne vem, kaj bi 
počela v  prostem  času.

Pa je res samo razvedrilo?
Če sem odkrita, m i pom eni več 

kot sam o razvedrilo  in  k ra tek  čas.
Praviš, da igraš rokomet že še

sto leto. Se morda spominjaš, ko
liko tekem si odigrala do sedaj?

N atančne številke ne vem. Mi
slim  pa, da bo številka okrog 200.

So bile vse te tekme v dresu 
»Steklarja«?

Če gledam  n a  k lubske barve, 
potem  so vse te  tekm e v  dresu 
m ojega m atičnega kluba, poleg 
tega pa sem odigrala še 8 tekem  
za slovensko reprezentanco na 
tu rn ir jih  v L jub ljan i in Džakovi- 
ci.

Letošnje tekmovanje v repub
liški ligi je za nami. Si zadovolj
na z osvojenim 5. mestom?

Za m arsikoga, ki ne pozna n a 
ših težav, se m orda zdi 5, m esto 
neuspeh. No z obzirom  na ekipo,

kakršno smo imele, sem z osvo
jenim  m estom  še k a r  zadovoljna.

Ali meniš, da bi lahko dosegle 
več?

P repričana sem, da bi bile p r
ve, v kolikor bi celo prvenstvo i- 
grale N ena in  Slavi (op. E ratuše- 
vi).

Dobro, kakšne so potem per
spektive ženskega rokometa v 
Hrastniku?

Mislim, da nam  prim an jku je  
predvsem  zaledja. Potrebovali bi 
vsaj za eno ekipo m ladih igralk.

In kaj pravi upravni odbor 
kluba? Ali je storil kaj v tej sm e
ri?

Posam ezni člani upravnega od
bora se trudijo , vendar kaj več o 
tem  ne bi m ogla povedati.

Kako pa je s trenerskim ka
drom?

S trenerji smo im eli precej te 
žav, predvsem  po odhodu tov. 
D ornika. No, sedaj je situacija ne
koliko boljša. Novi trener, tov. 
M ravljak  počasi kaže pravo vo
ljo  in  delovno vnemo, tako se mi 
zdi, da s te stran i ne bi smelo bi
ti več problem a. Je  pa nujno, da 
čim prej dobimo tehničnega vod- 
jo.

Če zaideva malo v perspektivo. 
Misliš, da obstajajo možnosti v 
Hrastniku, da igra ženska ekipa, 
recimo v II. zvezni ligi?

Hm! Možnosti seveda so, ven 
d ar je  veliko, če n a  prim er ig ra l
ke, ki so nedolgo tega še bile ak 
tivne, kot so Pavličeva, V ratuše- 
va, Vretičeva, N aroglavova in  še 
nekatere, bi se m orale v rn iti v

klub. Dalje, potrebovali bi vsaj še 
pet m lajših  igralk, ki bi bile spo
sobne ig rati v tako močni konku
renci. Poleg tega je  še tu  p ro
blem  denarja. Zato mislim, da bi 
se vsa h rastn iška športna javnost 
in  predvsem  naš kolektiv m orala 
iz jasn iti o svojem  stališču.

V nasprotnem primeru?
O bdržati se in  igrati v repub

liški ligi.
Tvoji največji športni uspehi?
Ne vem, ker jih  je  več. M orda 

pet naslovov m ladinskih prvakinj 
Slovenije ali pa finale pokala 
Mladosti. Rada pa se spom injam  
tudi tekem  z m ariborskim  B rani
kom.

Kaj pa razočaranja?
N ešportno obnašanje naših gle

dalcev, kadar nam  ne gre. T akrat, 
ko bi potrebovale največ pomoči, 
pa naši sim patizerji reag ira jo  
ravno nasprotno. Res pa je, da so 
tudi nekatere izjem e, vendar je  
teh zeta mata.

Koliko časa še nameravaš igra
ti rokomet?

M oja že lja  je  čim dlje, vendar 
je  precej tega odvisno od kluba.

Dovoli še eno vprašanje? Sve
tovno prvenstvo v nogometu se je 
začelo. Kakšne so naše možnosti, 
ko smo po 12 letih ponovno med 
najboljšimi?

Na nogomet se sicer ne spoznam  
dosti. M islim pa, da bi se naši 
lahko uvrstili m ed najboljših  o- 
sem.

Hvala za tole prognozo in za ves 
najin pogovor. Želim ti kar naj
več športnih uspehov tudi v per
spektivi.



PRIŠLI V PODJETJE 
APRIL — MAJ 1974

Ikanovič Mirzet, pomočnik IS: 
Brečko Ida, kontrolor; Jam šek 
Darko, elek trikar; Stojanovič 
Slobodan, delavec n a  kanalu ; Pu- 
stišek Dušan, e lek trikar; Trupej 
Jože, delavec na kanalu ; Razdev
šek Ivan, stro jn ik  IS; Glavič Ana, 
kontrolor; Leniči Vahida, odna
šalka; Drstvenšek Vera, kohtro- 
lo r; Kekič Angela, delavka v bru- 
silnici; Topič Huzeir, delavec na 
kanalu; Kovač V ladim ir, predsti- 
skalec MDR; M ijatovič Dušan, 
odnašalec stekla; P ust M artin, 
kovinostrugar; Šm id Zdeslav, od
našalec stekla; Feguš Andrej, 
skladiščnik em balaže; Košič F ranc 
II, k ljučavničar; B iderm an M ar
tin, delavec na kanalu ; Petauer 
Eleonora, kontrolor ; A bunar 
F ranc IV, nabiralec MDR I; Je- 
lakovič Ivan, pomočnik IS; Ga- 
šparu t Boris, predstiskalec; K alu- 
der Zora, evidentSčar; Simončič 
Niko, odnašalec; Ilič Nevenka, 
odnašalka ; Podpečan Milena, 
kontrolor; Saletovič Zajko, dela
vec na kanalu ; H auptm an Zvon
ko, varilec; M očilar Jožica, kon
tro lor; Pejčinovič Miloš, nab ira
lec stekla; Džuzel M arijan, dela
vec na kanalu ; Bugarinovič Spa- 
soje, delavec na kanalu ; Sušter 
Franc, stro jn ik  IS; O ljača Drago, 
odnašalec; Jashari Bedri, vzdrže
valec, Softič Enes, delavec na' k a 
nalu ; R us Mirko, delavec na k a 
nalu ; K ilar Helena, pomožni ad 
m in istrator; Čelahm et F ahrudin, 
odnašalec; Zrim  Dragica, kontro
lo r; P ek la r Stojan, voznik v ili
čarja ; Velič Razim, odnašalec 
stekla; Bradoševič Biado, odnaša
lec stekla; Halilovič Sefik, odna
šalec stekla; Tovornik Zvonko II, 
delavec težak; Medič Slavko, od
našalec stekla; Carič Željko, od
našalec stekla; Ignjič Luka, de
lavec na kanalu ; Erm an Branko, 
kovinostrugar; Nesladek Branko, 
delavec na kanalu ; Blaževič Ivan, 
odnašalec stekla; P etauer H er
m an, prenašalec stekla; Perko 
Franc, delavec na kanalu ; Hole- 
šek Jožica, kontrolor stekla; Po

krivač V alentina, k u rirk a ; M ar
kovič Roko, delavec n a  kanalu; 
Ceranič Rade, pomočnik tehtalca 
lonč. peči; M itrov Sande, odvaža- 
lec zmesi; Kureševič Gavro, od- 
važalec zmesi; Zdovc M arija, kon
tro lor; Eminovič Jusuf, delavec 
težak v zm esarni; Savič L judm i
la, čistilka; Gostimirovič Peter, 
odnašalec; Perčulija Josip, odna
šalec stekla.

UPOKOJEN
M arkelj Franc, brigadir — roč

ni pihalec.

ODŠLI IZ PODJETJA
Rodošek M ajda, adm inistrator; 

Tori M arjan, odnašalec stekla; 
Dornik Ana, kontrolor; H rup 
Vesna, odnašalka; Razpotnik 
Franc II, dostavljalec stekla; Mi
halič Terezija, čistilka; U tenkar 
Jožefa, brusilka kozarcev; Kan- 
dolf Vidko, odnašalec stekla; 
Cvelbar M arija, brusilka skupine 
razno; Razpotnik Bogomir, refe
ren t prodaje; Brečko Rudolf, 
sklad, delavec.

SAMOVOLJNO ZAPUSTILI 
PODJETJE

Bašič F ikret, odvažalec zmesi; 
Zupančič Bojan, odnašalec; H er- 
gič Nazif, odnašalec; B izjak Mi
lan, odnašalec; Sekili Ivan, dela
vec na kanalu ; Crnčevič Zijad, 
odnašalec; Halilovič M ustafa, od
našalec ; Muminovič , Bego, odna
šalec; Cerič Ismet, odnašalec; 
Fazlia Milazim, odnašalec; Fazlia 
Sherif, odnašalec; Grgič Slavica, 
odnašalka; Hodžič H ajrudin, od
našalec; Mušič N urija, odnašalec; 
H ajdarevič Hašim, odnašalec; Jo- 
zič Drago, odnašalec; Tatič Emin, 
odnašalec; Dimač M ilutin, odna
šalec; Ičanič Rasim, odnašalec; 
Sarajlič Ibrahim , m enjalec m ode
lov; Zukič Esad, dostavljalec o- 
lja ; Žekar Silvo, odnašalec; Šmid 
Zdeslav, odnašalec; H rup Karl, 
odnašalec; Pepelnak Alojzija, od
našalka; Butič Ankica, odnašalka; 
Dornik Cvetka, kontro lor; M ar
kovič Milan, L am preht Franc, 
Kočila Alojzija.

Z A H V A L A
Ob nenadni izgubi ljubega moža, očeta, starega očeta, 

brata in strica

STANETA CVELBARJA
se iskreno zahvaljujemo vsem znancem in prijateljem za 
izkazano pomoč. Vsem govornikom, ki so tako lepo orisali 
življensko pot dragega Staneta, godbi in pevskemu zboru 
ru »Svoboda II«, športnikom in športnicam steklarne, Ob
činski konferenci SZDL, 0 0  ZK Steklarne, OZB terena II 
Hrastnik, ZRVS občine Hrastnik, splošni bolnici Trbovlje, 
delavcem transporta, avtoparku, sindikatu in upravi Ste- 
karne Hrastnik, uslužbence steklarne, Steklarni Boris Kid
rič Rogaška Slatina, Steklarskemu šolskemu centru Roga
ška Slatina in sosedom, vsem iskrena hvala za darovane 
vence in cvetje. Zahvaljujem se tudi vsem, ki so nam pisme
no izrazili sožalje, ter vsem, ki so v tako velikem številu 
spremljali dragega Staneta v njegov prerani grob na dol
sko pokopališče.

Žalujoči: žena Marija, sin Venci z 
družino, hči Lidija z družino, sestri 
Fani in Štefka z družinama, bratje 
Jože, Alojz in Franci z družinami in 
ostalo sorodstrm

POROČILI SO SE
U rlep M arje ta  in  Dečman Mi

ran ; Užmah M ajda in  Doberšek 
M ilan; Kolm an Cirila in  K rašo
vec Alojz; Knez Jožefa in Lipov
šek Jožef.
PRIRASTEK V DRUŽINI 

M aurer Alojz, sina; K ožar Jo 

že, hčerko; Jošt K atarina, hčerko; 
Pikelj Peter, sina; Crnkovič Jože, 
hčerko; Selič Irena, hčerko; Detič 
Valtrat, hčerko; H udina Rudolf, 
hčerko; Završnik Leopold II, 
hčerko; Učakar Maks, hčerko; 
Kolenc Vinko, sina; Pavlič Fride
rik, hčerko; Brilej Srečko, hčer
ko; H abrun Nada, sina.

I N  MEMORIAM
Stane Cvelbar

16. m aja je  celotno prebival
stvo spodnjega H rastn ika in še 
posebno kolektiv našega pod
je tja  p retresla  vest, da je po 
hud i in težki bolezni za vedno 
zaprl oči tov. STANKO CVEL
BAR, nekdaj personalni, kas
neje ta jn ik  v  steklarni.

Tov. S tane se je  rodil 10. 4. 
1914 v  K ostanjevici na K rki 
kot sin delavske družine. Že 
zelo m lad se je  vključil v 
razgibanost takratnega živ lje
nja. Tak je ostal vse do svoje 
upokojitve le ta  1967. V svojem 
razgibanem  življenju  je p re
stal m arsikaj. Kot aktivni pe- 
šadijski podnarednik je služ
boval na oficirski šoli v S ara
jevu. Ob kapitu laciji bivše Ju 
goslavije je  bil u je t in poslan 
v  taborišče v K raljevo, iz k a 
terega je  bil kasneje izpuščen. 
Že ob koncu le ta  1941 se je 
zaposlil v steklarni H rastnik. 
Vojno vihro je preživel delo
ma zunaj naših meja. Poslan 
je bil na ključavničarski te 
čaj v S trasburg  in od tam  v 
H am burg v tovarno letalskih 
delov. Kot zavednega Jugoslo
vana in sim patizerja NOV je 
srce vedno vleklo nazaj. Tako 
se je le ta  1943 znašel v m ari
borski letalski tovarni, od ko
der je odšel v v rste  NOV. V 
NOV je kot prim eren član i- 
m el razne pom em bne funkci
je. Tako je bil kom andir 2. ba
ta ljona 3. diviz. art. brigade, 
kasneje je  isti položaj im el v 
26. udarn i diiviizijti. 7. m arca 
1946 je  bil postavljen za šefa 
oficirske menze, k je r je  ostal 
do dem obilizacije dne 31. 8. 
1946. Po demobilizaciji se je 
ponovno zaposlil v steklarni, 
k je r je  tud i opravljal razne 
funkcije. Leta 1950 je  bil im e
novan za personalnega v S tek
larn i H rastn ik  in  nato leta 
1953 za ta jn ik a  podjetja. Za 
časa NOV in kasneje je  dobil 
številna odlikovanja in  druž
bena priznanja. Svoje delo, po 
katerem  je postal priljub ljen

in spoštovan, pa je  opravljal 
nekako od leta 1954 naprej, ko 
se je  ves predal športu  in  delu 
na terenu. Nadvse je  bil ak ti
ven pri gradnji kegljišča, iz
redno veliko časa je žrtvoval 
za NK »Bratstvo«, k je r je  o- 
pra-vljal vse funkcije. Aktivno 
je  sodeloval pri ustanovitvi 
vzgojno varstvene ustanove. 
Njegov delo pa je_ tudi ženski 
rokom etni klub. Še bi lahko 
naštevali njegova dela v do
brobit naše celotne družbe in 
n jene ureditve. Kot funkcionar 
še posebno kot človek, je  bil 
p rip rav ljen  pom agati vedno in 
vsakom ur, poleg tega pa mu 
je  še vedno ostajalo nekaj ča
sa za dom in družino, katero 
si je ustvaril takoj po dem o
bilizaciji.

Žal, sadove svojega dela ni 
dolgo užival. K m alu po upo
kojitvi ga je resno napadla bo
lezen in ga bolj ali m anj p ri
klenila na posteljo. Njegovi o- 
biski športnih terenov in  p ri
reditev  so bili vse redkejši.

K lop pred hišo je  postala 
vse pogosteje njegovo pribe
žališče ob lepih in toplih sonč
nih dneh. Z žalostnim  pogle
dom je  sprem ljal dekleta in 
fante, ki so odhajali s torbam i 
na ram enih  preko Save na i- 
grišča, v katerih  sestavni del 
bo za vedno vklesano njegovo 
im e s ponosom in spoštova
njem  hkrati. K aj vse je  ob ta 
kih trenutk ih  čutil, ne bomo 
zvedeli nikoli. No, vsem, ki 
smo imeli priložnost pogovar
ja ti se z njim , je  vedno ponav
lja l: »Ne odnehajte, n ad a lju j
te.« Šport krepi telo, njega 
zdrav je in duha! Kako prav je 
imel, se lahko prepričam o iz 
dneva v dan. M orda je  ravno 
zaradi tega v z tra ja l na tem, 
da se je  v naš kolektiv vpe
lja la  športna rekreacija, k a te
re  oče je postal ravno on. Še 
bi lahko pisali o človeku, k a 
kršen je  bil tov. Cvelbar. Av
tor teh vrstic bi_ lahko nap i
sal tudi knjigo. Žal vse to  ne 
bi pomagalo.

Tov. S tane si je  s svojim  de
lom napisal knjigo sam. Pustil 
jo je  vsem nam , da jo beremo 
in se učimo. Ob njenem  b ra
n ju  pa lahko ponovno iz dne
va v dan mislimo na človeka, 
ki je dal vse za naš boljši ju 
tri. Naš spomin bo ostal vedno 
povezan z dnem, ko smo ga za 
vedno pospremili k  zadnjem u 
počitku, tov. Staneta. Da, 16. 
m aja je  za vedno zaprl o č i . . .  
N aj m u bo lahka dom ača gru
da, v čigar rodovitnosti je  v i
del sim bol svobode, m iru  in 
sodelovanja m ed b ra ti in  na
rodi vseh ras in kontinentov.
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S L O V O

Stal si med nami kakor »hrast« 
pozdravil nas »bod delu čast!«

Takega so mladi pred desetletji 
te spoznali, po tvojih naukih in 
izkušnjah se ravnali.

A, čas je marsikoga spremenil, premnogi 
nekdaj je »tovariš« od nas se odtujil.

Naprej smo drug drugega bodrili, čeprav 
premnogi so tovariši od nas se oddaljili.

Ej, »človek« ti postoj, resnici gledati 
v oči se nikdar ti ne boj.

Težko prenašati bilo ti je krivico, ker 
vedel si, da terjaš le »pravico« in »resnico«.

Učil si nas, bodril, želel, da red povsod bi 
bil.

Večina te ljudi je v kolektivu spoštovala, 
ker tvoja odločna beseda resnici ni nasprotovala.

Si speljal vsako ti nalogo, še tako težka ni ti bila 
nikdar v nadlogo.

Partizan ne sme kloniti, proti malodušju in 
napakam se moramo boriti.

Ostajal tih si in potrt, vse bolj vase si zaprt, 
potožil si, da v iprsih te boli, zaradi dveh krivic, 
da peče in skeli.

Mi nemočni stali smo ob tebi, ker žal vse več 
ponižanj in krivic doživljamo pri sebi.

In množica ljudi poslednjič te je pospremila, s 
številno udeležbo je spoštovanje tebi potrdila.

Naj rdeče cvetje ti krasi gomilo, saj v 
življenju mnogkrat te je razveselilo. J. B,

NAGRADNA KRIŽANKA
Med reševalce s p raviln im i re

šitvam i nagradne križanke bomo 
z žrebom  razdelili 7 nagrad:

1. nagrada: 50 din
2. nagrada: 30 din
3. —7. nagrada: po 20 din
Izrezek z vpisano rešitv ijo  poš

ljite  n a  naslov: U redništvo STEK
LARJA, S teklarna. H rastnik. P ri 
žrebanju  bomo upoštevali vse re 
šitve, ki bodo v  uredn ištvu  do 
petka 21. ju n ija  1974.

NAGRAJENI REŠEVALCI
Za nagradno križanko, objav

ljeno v peti številki STEKLARJA, 
smo' p rejeli 50 rešitev. Žreb je  
razdelil nagrade takole:

1. nagrada (50 d in): Olga Jaz- 
binšek,

2. nagi’ada (30 din) : Železnik 
Vojka,

3. —7. nagrado (po 20 din) p re j
m ejo: A lojz Barič, E rvin  Alt, 
Lojzka D raksler, Joža Venko, 
Zdenka Dragič.

Z A H V A L A
Ob nenadni izgubi drage žene, mame in stare mame

ANG ELE B R E G A R  roj. Z U PA N

se iskreno zahvaljujemo godbi »Svoboda I«, govorniku za 
poslovilne besede, vsem darovalcem vencev, in cvetja, de
lavcem in delavkam TOZD II, izmeni Koritnik in vsem 
tistim, ki so jo spremili na njeni zadnji poti na dolsko 
pokopališče.

Še enkrat vsem najlepša hvala

mož Tone, sin Franci z družino, 
hčerka Hilda z možem Gerhardom, 
hčerka Ida z družino in vse ostalo 
sorodstvo
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Vsako leto prepotuje štafeta 
mladosti s  pozdravi in  željam i to 
varišu  T itu  tisoče in  tisoče kilo
metrov, iz rok v  roke tisočih in 
tisočih m ladincev, dokler je na 
Dan m ladosti, Titov rojstni dan, 
ne sprejm e tovariš Tito, kot sim

bol b ra tstva  in  enotnosti, skup na
ših iskrenih  želja za njegov in  
naš praznik.

Letos, 8. m aja, pa smo im eli 
priliko videti, nositi in  pozdraviti 
zvezno Titovo štafeto tudi p ri nas. 
Da pa bi še bolj poudarili, izrazili 
in  izkazali številne želje naših  
delovnih ljudi, smo se dogovorili,

da bomo štafetno palico s pozdra
vi in  željam i tovarišu  T itu . pones
li skozi našo tovarno, naše proiz
vodne obrate. K er pa je  čas po
stanka točno in skoraj p rekratko 
odm erjen, smo najprej dobro za
črtali, pripravili in  okrasili pot,

po kateri so potem  naši m ladinci 
ponesli štafetno palico.

Potrebno je bilo precej priprav, 
dela in še m arsikaj, da smo lah 
ko uresničili našo največjo željo, 
ki pa je  b ila  verjetno želja vseh 
naših delavcev. Celo tovarno, n a j
bolj pa seveda pot, po kateri je 
tekla štafeta, smo lepo okrasili z

zastavicam i, zelenjem in  s paro
lam i, na katere  smo napisali i- 
skrene pozdrave in čestitke tova
rišu T itu  za njegov visoki jubilej.

Naše m ladinke in  m ladinci so 
sprejeli Titovo štafeto na R udni
ku, kam or so jo po jam i iz  Trbo
velj do H rastn ika prenesli ru d ar
ji, potem  pa so jo ponesli do na
šega glavnega vhoda, k je r se je 
že zbrala m nožica ljudi in  p risrč
no pozdravljala nosilce štafete. 
Zvezni štafetni palici se je  tu  p ri
k ljučila tudi naša, steklarska šta 
fetna palica z mnogimi, iskreni
mi željam i tovarišu Titu za n je
gov 82. ro jstn i dan.

P ot je  potem  vodila do elektro 
peči, C-bane, mimo hladiln ih  pe
či, skozi brusilnico, po stopnišču 
in  skozi delavnice nazaj do glav
nega vhoda. Res prisrčno in  nav
dušeno so naši delavci s peči, pri 
h ladiln ih  pečeh, za stroji, sk ratka 
z vseh delovnih m est z dolgotraj
nim  ploskanjem , navdušenim i 
vzkliki pozdravljali štafeto.

Od glavnega vhoda so naši m la
dinci ponesli štafetno palico do 
Riklnovega mostu, od tam  pa so 
skupaj z defile jem  pritekli do 
slavnostne tribune pri TVD P ar
tizanu, k je r je  bila centralna sve
čana prired itev  ob sprejem u zvez
ne Titove štafete. Po dolgotraj
nem  in navdušenem  ploskanju o- 
trok, šolarjev, občanov pa do n a
ših najv idnejših  predstavnikov 
družbenopolitičnih organizacij in 
sam oupravnih organov v H rastn i
ku je predsednik konference m la
dih delavcev pri OK ZMS H rast
n ik  Vili Zaletel, ki pa je  tudi

predsednik Zveze m ladine v  S tek
larni, p rebral pozdravno pismo 
tovarišu  Titu z iskrenim i čestit
kam i in željam i m ladine in  ob
čanov H rastnika.

Pionirji, cicibani, mladinci in 
ostali Hrastničani pričakujejo 

zvezno Titovo štafeto

Iz H rastn ika je štafeta k ren ila  
na dolgo pot do Beograda, k je r jo 
je  na centralni p rireditv i 25. m a
ja  predal tovarišu T itu  slovenski 
m ladinec iz Izole.

Viza

Mladi delavci nestrpno pričakujejo prihod zvezne štafete, ki je letos 
prvič šla tudi skozi proizvodne obrate naše tovarne

’redsednik konference mladih delavcev pri OK ZMS Hrastnik je pre- 
čital pozdravno pismo tovarišu Titu mladine in občanov Hrastnika

Predsednik občinske konference ZM Hrastnik Ivo Trbovc pozdravlja 
mladino Hrastnika ob sprejemu Titove štafete



RAZGOVOR ZA OKROGLO MIZO -  STANOVANJSKI PRORLEMI V PODJETJU
Vsi smo priče velikem u stano

vanjskem u problem u, stanovanj
ski stiski, ki ta re  precej m ladih 
in  tudi stare jših  delavcev našega 
kolektiva, pa tudi cele občine. Ve
liko misli je  bilo izrečenih o de
lu  sam oupravne stanovanjske

skupnosti, solidarnostnega sklada, 
zadnje čase pa predvsem  o grad
n ji novega, prepotrebnega mostu 
čez Savo, s tem  pa je neposredno 
vezan tudi .pereč stanovanjski 
problem, ker je  potrebno iz ruš- 
nega območja pri S teklarni p re
seliti 26 strank. K er pa je  izgrad
n ja  m ostu velikega pomena za ce
lotno občino, je  le-ta  solidarnost
no priskočila na pomoč pri s ta 
novanjski stiski, ki je s tem  n a
stala. Velikega pom ena je  tudi 
dejstvo, da gradnjo  m ostu sedaj 
financira republiška cestna skup
nost, v prihodnje pa bi m orala 
gradnjo mostu financirati občina 
sama. Ne nazadnje pa je  že p re 
cej časa pereč problem  naš sam 
ski dom.

Da bi zvedeli, kakšno je realno 
stan je  na osnovi tega, smo razgo
vorom  za okroglo mizo posvetili 
temo stanovanjski problem i. Po
vabili smo vse predsednike odbo
rov za družbeni standard  in sta 
novanjske zadeve v posameznih 
TOZD, predstavnika našega pod
je tja  v sam oupravni stanovanjski 
skupnosti ter predstavnika naše
ga podjetja, ki se največ ukvarja  
s tem  vprašanjem .

Kot n a . vseh razgovorih do se
daj, smo zopet lahko ugotovili, da 
je  udeležba ozirom a zanim anje 
članov kolektiva zelo slaba.

Na razigovoru sta bila poleg 
m ladincev prisotna predsednika 
odbora iz TOZD I in DSS, tov. E- 
di Volfand, kot p redstavnik  pod
je tja  v sam oupravni stanovanjski 
skupnosti in  tov. Ju sta  Bevec, ki 
se že vrsto  let ukvarja  s takšnim i 
in podobnim i problem i.

Osnovo za nadaljn ji potek raz
govorov je  podal tov. Volfand, ki 
je  v k ra tkem  opisal delo in načr

te  sam oupravne stanovanjske 
skupnosti. Med drugim i je  pouda
ril, da se predvideva, da bo ne
k je do leta 1980 — 1982 stano
vanjska stiska um iljena, ker je 
predvideno, da bo zgrajenih 500 
stanovanj. V prvi fazi, ki pa se

gradi sedaj, sta  predvideni do no
vem bra dve stolpnici, to je  38 sta
novanj, vendar ne smemo pozabi
ti, da m oram o nujno preseliti iz 
rušne cone 26 družin. Nekaj sta 
novanj bomo v S teklarni pridobili 
tudi s preured itv ijo  sta re  pomož
ne šole. V erjetno bo m alo težje 
za m lade zakonce, čeprav določa
jo določila, da je obstoječi sam o
upravn i solidarnostni sk lad  med 
drugim  nam enjen  tudi za pomoč 
m ladim , ki ne m orejo z lastnim i 
sredstvi priti do stanovanja, ven
dar pa to ni n ik je r točno defini
rano.

Postavljeno je  bilo vprašanje, 
da je  izvršni odbor sam oupravne
ga solidarnostnega sklada odobril 
d v ak ra t po 200 m ilijonov kred ita  
občini za izgradnjo poslovne 
zgradbe, vendar zato, ker je  in 
vestito r občina, solidarnostni sklad 
n im a pravice odločati, kdo bo do
bil tu  stanovanje.

Izraženo je  bilo m išljenje, d a  bi 
solidarnostni sklad imel pravico 
nad stanovanjskim i prostori, ne 
pa nad  poslovnimi prostori, ker 
vsi vemo, da v H rastn iku  n im a
m o prim ernega prostora za razne 
sestanke, ku ltu rne p rired itve in  
podobne predstave.

Na vprašanje, kakšen je k rite 
rij za točkovanje pri delitvi sta
novanj, ie tov. Janežič p rebral 
vsa določila, na osnovi katerih  se 
izdela takšno točkovanje. Te o- 
brazce pa im ajo vsi predsedniki 
posam eznih odborov in je v e rje t
no to eden najboljših  in najp ra - 
vičnejših k rite rijev  za delitev, se
veda s tem, da so sedaj na prio 
rite tn i listi tisti iz rušne cone.

Nekoga je  tudi zanimalo, zakaj 
m ora ravno S tek larna prispevati 
največji del sredstev, okoli 52 %

za gradnjo stanovanj, čeprav ve
mo, d a  je  odstotek na zaposlenega 
enak za vse.

Tov. V olfand je  povedal, da je 
delež S tek larne res precejšen, k ar 
tudi izhaja iz števila zaposlenih 
in  da gre precej sredstev  iz sk la
da skupne porabe, m edtem  ko 
R udnik dolguje za lansko leto še 
vsa sredstva, letos pa je  že vp la
čal za 18 stanovanj. V erjetno je 
nekaj stanovanjskega problem a v 
tem, da še vedno ni izdelan u rb a
nistični nač rt H rastn ika  in  da še 
tudi ni vse urejeno  z gradbenim i 
dovoljenji.

P redvideva se, d a  se v spod
n jem  delu H rastn ika  ne bo več 
gradilo, tem več bo to in d u strij
ska cona,. Boriti pa se bomo mo
rali, da bo vsaj to, kar že imamo, 
vzdrževano v redu  in  da bi si p ri
dobili vsaj m ajhno  sam opostrež
no trgovino te r  uredili cesto in 
razsvetljavo, je  poudaril tov. J a 
nežič.

Precej obširna je  bila razprava 
o našem  sam skem  domu, o raz
m erah  v katerih  živijo stanovalci 
in  tudi o novi ceni, ki bo pred la
gana glede, na porabo električne 
energije, vode in  vseh ostalih d a 
jatev , ki vplivajo na ceno. Spre
je t je  bil tudi sklep, da se skup
ščini podjetja p redlaga in obenem 
na njej podpre predlog, da bi z 
ozirom na osebne dohodke stano
valcev v sam skem  dom u in visoki

Da bi se spodbudila ne le infor- 
m atorska ozirom a publicistična 
dejavnost znotraj Zveze m ladine, 
tem več tudi druge dejavnosti o r
ganizacije kot celote in  njenih 
posam eznih sestavnih delov, p ri
p rav lja  RK ZMS akcijo, s katero 
želi pritegniti v  svoje inform ator- 
sko delo novih moči.

V ta  nam en razpisuje tekm o
van je  za najboljši inform ativni 
b ilten  (inform acije ali pa kako 
drugače im enovano glasilo), ki bi 
ga p rip rav lja l COP — center za 
obveščanje in  propagando v  OK 
ali uredništvo v  okviru tega cen
tra. Vzporedno pa naj bi se od
v ijalo  tudi tekm ovanje za n a j
m arljivejše in fo rm ato rje  ozirom a 
m lade novinarje, ki so tud i ak 
tivn i člani v ostalih  dejavnostih 
OK. in tekm ovanje za najp lod
nejše sodelovanje posam eznikov 
ali skupin  s sredstv i javnega ob
veščanja.

Nosilci akcije so občinski COP 
ali kom isije za in form iranje, ki 
naj oblikujejo posebno skupino, v 
kateri bi bili poleg nekaterih  čla
nov COP še člani k o m is ij^p ri 
predsedstvu OK in predstavnik  
lokalnih, občinskih in  regionalnih 
glasil.

Te občinske skupine ocenjujejo 
delo m ladih novinarjev, še pose
bej pa njihovo sodelovanje s 
sredstvi javnega obveščanja. P rav  
tako pa sodelujejo p ri ocenjeva
n ju  posam eznih gradiv  (člankov 
ali vesti) za občinsko glasilo, v 
kolikor ne bo tud i to prepuščeno 
uredništvu  le-tega.

Pogoji za sodelovanje pa so na
slednji:

1. V občinski konferenci m ora 
delovati COP ali vsaj kom isija za 
in form iran je (z uredništvom  gla
sila). '

stanarin i in h ranarin i šteli oseb
ne dohodke čistilk v brem e celot
nega podjetja, ker se v naspro t
nem  prim eru lahko zgodi, da bo
mo ostali v  veliki m eri brez ne
kvalificirane delovne sile.

Zelo obširna in  plodna je  bila 
razprava o delu odborov za druž
beni standard  in stanovanjska 
vprašan ja  po posam eznih TOZD. 
Razvidno je, da je  delo teh  p re
cej otežkočeno, m ed njim i tudi ni 
nobene povezave, k a r  je  vzrok ve
likim  konfliktom , razburjan j, 
vroče krvi itd. S prejet je bil 
sklep, da se na skupščini predlaga 
ozirom a tudi pošlje predlog, da bi 
se na ravni celotnega podjetja  u- 
stanovil enoten odbor ali kom i
sija, ki bi jo sestavljali člani iz 
posameznih TOZD, vendar s tem, 
da ostane odstotna razdelitev no
vih stanovanj ista  ko bi b ila  po 
TOZD, za s ta ra  stanovanja pa bi 
bila s tem  veliko večja možnost 
raznih kom binacij.

Bilo je  veliko vprašanj, odgo
vorov, m nenj in  obširnih razprav, 
k a r pa je  zelo težko strn iti na lis t 
papirja, vendar upam , da smo vsi, 
ki smo sodelovali na razgovoru, 
bolj seznanjeni z vzroki, ki vp li
vajo na trenutno  stanovanjsko 
krizo, verje tno  pa smo vsaj delno 
seznanjeni s tem, kakšno je  rea l
no stan je  glede stanovanjske pro
blem atike.

VIZA

— G lasila m orajo redno izhaja
ti in m orajo biti tako tudi tekoče 
posredovana COP na RK.

— Prednost bodo im ela v -ož
jem  izboru glasila, ki bodo ob 
vsebinski naravnanosti zajela 
čimvečji kom pleks m ladinskega 
udejstvovanja in seveda, da bo 
le-to posredovano čimbolj kvali
tetno.

II. K riteriji za sodelovanje v iz
boru za najm arljivejše in  n a jak 
tivnejše m ladince — novinarje  
ozirom a inform atorje.

— Kakovostno in pa količinsko 
sodelovanje v  vseh oblikah ko
m unic iran ja z m ladino in ostalo 
javnostjo, predvsem  na temo 
m ladi p red  kongresom.

— Družbenopolitično udejstvo
vanje, v aktiv ih  in občinskih 
konferencah na drugih področjih 
(izobraževanje, problem i delav
ske m ladine), torej izven nepo
sredne vloge in form atorja  oziro
m a novinarja.

III. Da bi se obenem  tud i po
globilo sodelovanje z že obstoje
čimi sredstvi javnega obveščanja 
in  d a  bi v predkongresni ak tivno
sti bila m lad ina spontano priso t
na v javnem  in družbenem  živ
ljen ju  nasploh, te r  da bi na to 
živ ljenje lahko tudi po poti jav 
nega kom uniciran ja vplivala, raz
pisuje COP pri RK ZMS na pod
lagi vseh zgoraj navedenih k rite 
rijev  tekm ovanje za najp lodnejše 
sodelovanje z vsemi tem i m ediji. 
Sodelujejo lahko tudi posam ezni
ki ali skupine v okviru občinskih 
COP. Vse ustrezne podatke zb ira
jo občinski COP ozirom a kom isi
ja  za in form iranje, ki pošljejo vse 
ustrezne podatke COP na RK.

IV. N ajboljši v tem  tekm ovanju  
bodo dobili p riznan ja in nagrade.

Vojka ŽeleznikPogovora za okroglo mizo se je udeležilo več mladih članov kolektiva

Med drugimi povabljenci za pogovor za okroglo mizo na temo: stano
vanjski problemi v Steklarni so bili tudi predsedniki komisij za

stanovanja

AKCIJA MLADI NOVINARJI 
PRED KONGRESOM



Mnenja mladih o • • • A S E S T A N K I  V SAMOBORU
— stanovanjski problematiki v 

podjetju
— glasilu »Glas mladih«
— nezainteresiranosti za delo v 

MO

Deželak Stane — delavec 
v slikarnici

1. Mislim, da se stanovanja de
lavcev prepočasi gradijo. Na sa
m em  razgovoru za okroglo mizo 
smo dobili nekaj podatkov o pro
blemih, ki nas še čakajo v b 9do- 
če glede gradnje novega mostu 
čez Savo. Naj omenim, da bo pri 
tem  treba izseliti iz te  rušne cone 
okrog 30 družin. Te ljudi bo po
trebno izseliti prej kot ostale čla
ne kolektiva, tako da bodo ostali 
zopet p rik ra jšan i in še nekaj ča
sa čakali na stanovanja. Toda. po 
m ojem  bi morali ta  problem  glede 
preselitve reševati vsi kolektivi v 
občini, ne pa da ostane to  le naš 
steklarski problem . S tanovanjsko 
podjetje vse prepočasi sprem lja 
potrebe po stanovanjih  za delav
ce z razm erom a nizkim i osebni
mi dohodki.

Naj om enim  še samski dom, ki 
je ravno tako problem atičen, saj 
vemo, da je  v izredno slabem  sta
nju.

U panje m oram o im eti, saj nam  
obljubljajo, da se bo hrastm ški 
stanovanjski problem  rešil do le
ta  1980, vendar s tem  ne smemo 
pozabiti, da bo do tega le ta  zopet 
naraslo povpraševanje po novih 
stanovanjih .

2. O glasilu »Glas m ladih« m e
nim, da je časopis popolnoma v 
redu. Le da bi bilo potrebno še 
ostale člane kolektiva — m ladin
ce prip rav iti do tega, da bodo ob
jav lja li v  n jem  svoje članke, m i
sli in m nenja o vsem, k ar se na 
tem  področju dogaja, ne pa vse 
pustiti na brem enih dveh — treh  
dopisnikov, poleg nekaterih  iz
jem, ki kdaj pa kdaj napišejo 
kakšen sestavek v  časopis.

Mislim, da bi bilo š̂ e dobro, da 
bi v časopisu nam enili še eno ru b 
riko za problem e m ladih na de
lovnih mestih.

3. Naj povem, da naš kolektiv 
šteje blizu 700 m ladih ljudi, od 
tega pa nas organizirano dela sil
no malo. Vzrokov za to je  v e rje t
no več. Tu so na eni stran i odno
si sam ih vodij TOZD do m ladih 
ljudi, potem  poročeni mladinci, ki 
nim ajo oskrbe za varstvo svojih 
otrok in pa stanovanj. Temu je 
k riv  tudi naš standard , ki zato ne 
privab lja  ostalih m ladih ljudi v 
takšni m eri v organizacije, najsi 
bodo to kulturne, športne ali po
litične. Mislim, da delo m ladine 
včasih zavirajo tudi starejši člani 
v kolektivu, nam esto da bi podpi
rali in pom agali m ladini pri n je 
nem delu, ki ji ga družba nalaga.

Tatjana Zupančič — uslužbenka
1. Stanovanjski problem  pri n a 

šem podjetju  je zelo pereč. Res je 
pri nas zaposlenih veliko več lju 
di, predvsem  pa m ladine, kot 
drugje, zato' ne moremo ustreči 
vsem prošnjam . M ladi dobijo s ta 
novanja silno težko, ker m orajo 
im eti dovolj delovne dobe. N a
vadno stanujejo  skupaj s starši in 
zelo pogosto pride v taki družini 
do sporov, večkrat pa tudi do raz
dora zakona. M arsikdo bi bil za
dovoljen s staro  sobico, le da bi 
bil en k ra t sam zase v svojem sta 
novanju. K m alu bo problem  še

večji, oziroma je  že prišel na dan, 
ko bo potrebno izseliti tiste d ru 
žine, ki stanujejo na rušnem  pod
ročju, in teh tudi ni tako malo, 
kajti graditi so začeli nov most 
čez Savo. To bo torej zopet m i
nus za m lade zakonske pare.

2. Mislim, da je  res lepo, da i- 
mamo mladi nekaj prostora, k jer 
lahko izražamo svoje misli in že
lje o raznih problem ih, predvsem  
pa o nas m ladih samih, o svojih 
problem ih, ki nas v podjetju  ta 
rejo. Menim, da bi lahko več m la
dih pisalo v  to glasilo, saj bi se s 
tem  sami bolj izpopolnjevali in 
tudi lažje sami reševali probleme, 
ki nas težijo.

3. Problem , ki ga že dolgo rešu
jemo, nezainteresiranost m ladih 
za delo v m ladinski organizaciji, 
je  še vedno pred nam i. Menim, 
da imamo m ladi dovolj pomoči od 
pristo jn ih  organov, ki nam  pom a
gajo reševati razne probleme. 
Mladi si moram o graditi bodoč
nost in  sodelovati v  m ladinski 
organizaciji. Res je, da zelo težko 
rešujem o sami te  problem e brez 
stare jše generacije. Vedeti pa m o
ramo, da bomo tudi mi nekoč od
rasli in bomo zato m orali m ladini 
pokazati svojo moč in  pa zainte
resiranost do m ladinske organiza
cije.

Predsedstvo KMD pri OK ZMS 
H rastn ik  je  organiziralo posvet s 
predsedniki in sek re tarji aktivov 
m ladih delavcev, sek retarji OO 
ZK. predsedniki OO sindikata, 
povabili pa smo tudi predsednika 
občinskega sindikalnega sveta 
tov. F ran ja  K rsnika in predsed
n ika sam oupravnega solidarnost
nega sklada tov. Ulaga.

Nam en posveta je bil, da bi se 
pogovorili o nekaterih  stanovanj
skih problem ih, ki tarejo precejš
n je  število m ladih zakoncev, o do
sedanjem  delu aktivov v delovnih 
organizacijah in  o delu predsed
nikov aktivov m ladih delavcev, 
konferenc na ravni podjetij in 
konference na ravni občine.

Ko pa smo se zbrali, smo lahko 
ugotovili precejšnjo neodgovor
nost in neresnost nekaterih  vab
ljenih  funkcionarjev, tako m la
dinskih kot tudi ostalih, saj se 
nas je od 60 vabljenih posveta u- 
deležilo le 10, od tega sedem 
predsednikov ozirom a sekretarjev  
aktivov, nekaj pa se jih  je opra
vičilo oziroma so bili službeno za
držani. V endar pa tudi ta  števil
ka ne opravičuje ostalih, ki se iz 
takih  ali drugačnih vzrokov niso 
udeležili posveta niti se opravi
čili. Iz tega lahko sklepam o m ar
sikaj, mogoče celo to, da se ve
lika večina tistih  ne zaveda svojih 
dolžnosti, ki jim  jih nalaga n ji
hova funkcija, te r  pom embnosti 
takega posveta. K ljub tem u pa 
smo sklenili, da se bomo pogovo
rili o nekaterih  stvareh oziroma 
smo dnevni red  posveta skrajšali.

N ajprej je tov. Ulaga, predsed
n ik  sam oupravnega solidarnost
nega sklada v nekaj besedah opi
sal pomen in delo sam oupravne 
stanovanjske skupnosti in samo
upravnega solidarnostnega skla
d a  te r nakazal nekaj perečih pro
blemov, na katere  je naletela ta  
skupnost pri izvajanju  p lana ozi
rom a so do neke m ere zavirali hi-

V soboto, dne 18. 5. 1974 smo 
odšli v Samobor, v tovarno K ri
sta l na posvetovanje m ladinskih 
organizacij vseh steklarn  širom 
Jugoslavije o delovni akciji 
»Staklari YU« ki bo letos na pro
gi Beograd—Bar.

V Samobor smo prispeli ob 11 
in se oglasili v m atični tovarni 
K ristal Samobor. Tam pa so nas 
že čakali predstavniki m ladine te 
S teklarne in nas skupaj z drugi
mi udeeženci tega sestanka pelja
li na ogled obrata za brušenje ko
zarcev, nato  pa še v samo proiz
vodno halo, ki im a ta lilne in h la
dilne peči. Od vsega m e je na j
bolj presenetila izredna čistoča 
prostorov in  urejenost delovnih 
strojev.

Sestanek se je  pričel ob 12. Na 
njem  so sodelovali predstavniki 
steklarn  iz . Paračina, Pančeva, 
Skopja, Samobora, Lipika, Straže, 
Zaječarja in  H rastnika. Odsotni 
pa so bili predstavniki steklarne 
Ali bunarja , Rogaške S latine in 
Pule.

Sestanek je  vodil predsednik i- 
niciativnega odbora za pripravo 
delovne akcije. Razložil je  obliko 
in način sodelovanja na sami ak 
ciji. Sestavili bodo eno brigado 
m ladincev steklarske industrije 
Jugoslavije, ki bo štela okrog 50 
brigadirjev  iz vseh steklarn  razen

trejšo gradnjo stanovanj. Iz na
daljn jega razgovora smo lahko u- 
gotovili, da bo s stanovanji za 
m lade zakonce za nekaj časa p re
cej hudo. da pa se bo približno v 
dveh letih  ta  problem  omilil, re
šil pa se bo verjetno do leta 1980 
— 1982. M arsikaj zanim ivega smo 
zvedeli o delu stanovanjske skup
nosti in solidarnostnega sklada, 
škoda je  le, da ni bila večja ude
ležba, da bi o tem  lahko slišali 
še več, ozirom a da bi sodelovali 
v razgovorih.

Razpravo o delu aktivov in kon
ference m ladih  delavcev pri OK 
ZMS smo odložili že drugič. Iz ra
ženo je  bilo dejstvo, da predstavni
ki aktivov zelo težko opravljajo te 
funkcije, saj se lahko največ na
redi in. pogovori dopoldne med 
delovnim časom, seveda pa je  to 
zelo težko za tiste, ki delajo na a- 
kord. Po tem eljiti razpravi o tem  
smo sprejeli «ki°n da se pošlje 
posameznem vodjem  TOZD in 
predsednikom  delavskih svetov 
vloga, da bi predsednikom  aktivov 
omogočili delo v m ladinski orga
nizaciji s tem, da bi le-tl imeli 
na teden plačane 2—3 ure za to 
delo. Seveda s tem , da se to ne iz
korišča po nepotrebnem  in da 
dan ni konstantno določen, tem 
več po potrebi.

Precej težje pa je  delo predsed
nikov konferenc m ladih delavcev 
OZD oziroma tam, k je r je v pod
je tju  več aktivov, k ar je v naši 
občini specifični p rim er S tek lar
na. Glede na vse večje in širše 
področje dela m ladinske organi
zacije nasploh je bil po tem eljiti 
razpravi in  p re teh tan ju  vseh mo
gočih varian t in dejstev sprejet 
sklep, da se pošlje družbenopoli
tičnim  organizacijam  in samo
upravnim  organom  vloga, da se 
predsedniku konference m ladih 
delavcev v S teklarni na nek na
čin omogoči kcflikor toliko nor
m alno delo s tem. da se mu da

Ali bunarja . Rogaške S latine in 
Pule. Tudi iz naše S teklarne naj 
bi šla v brigado dva ali tr ije  m la
dinci in  eden od teh naj bi bil 
tudi referen t za tehnično izobra
ževanje na sami akciji. O rganiza
to r in pokrovitelj letošnje briga
de je tovarna stekla iz Skopja. 
Tako bo tudi zbirno mesto briga
d irjev  v Skopju, k je r se bo isto
časno tudi fo rm irala brigada.

D elala bo na progi Beograd— 
Bar od 2. 8. do 4. 9. 1974. Delovna 
akcija je  odraz b ratstva  in enot
nosti, ki naj krepi m lade in  jih  
povezuje v skupni akciji izgra
ditve naše domovine.

Imenovani sestanek se je kon
čal ob 14, nakar so nas vse pova
bili na kosilo v prije tno  restav ra
cijo, k je r je  poleg kosila sledil še 
prijeten  pogovor, obujanje spom i
nov in izm enjava m nenj o že p re
teklih  akcijah.

Niko Skočir

O rgan iz ira li sm o  
p le sn i v e n č e k

Letošnje leto je  m ladinska or
ganizacija S teklarne bila iniciator 
p ri nas v H rastn iku  že znanih 
plesnih tečajev. P lesne vaje so 
pričele v dvorani TVD P artizana 
že v mesecu m arcu in zaključile 
v tem  mesecu — mesecu maju. 
Vodil jih  je plesni učitelj iz L jub
ljane Peter Štaut, katerem u je bil 
včasih v pomoč tudi znani plesni 
m ojster, ravno tako iz L jubljane, 
M arjan Marolt.

Ko se je bližal konec plesnega 
— začetnega tečaja, so m ladi obi
skovalci izrazili željo, da bi za še 
enkratno  skupno snidenje organi
zirali plesni venček, tradicionalni 
zaključek plesnih vaj.

Tako smo tudi organizacijo 
plesnega venčka prevzeli mi — 
m ladinska organizacija S teklarne. 
Datum, ki smo ga določili za to 
prireditev, naj bi b ila sobota, 18. 
m aja  1974. Da pa to  ne bi bil

(Nadaljevanje na 4. strani)

na dan na razpolago po dve uri, 
stroški pa seveda po nekem  k lju 
ču k rije jo  vse TOZD in delovna 
skupnost skupnih služb.

Precej obširno pa je  tudi delo 
predsednika KMD pri OK ŽMS 
glede na dejstvo, da imamo sedaj 
v H rastn iku  ustanovljenih 14 ak 
tivov v delovnih organizacijah in  
da moram o v najkrajšem  času u- 
stanoviti še tri in pa to, da je 
predsednik kot tak  neposredni 
delavec. Tudi glede tega smo po 
obširni razpravi sprejeli sklep, da 
se glede na to, da m ladinske ak
tive kot integralni del sindikata 
financira  sindikat, pošlje vloga 
na občinski sindikalni svet, da bi 
na nek način financiral dnevno 
po dve uri predsedniku konferen
ce na ravni občine in  s tem  omo
goči norm alno ozirom a boljše de
lo te  konference.

Vse te  vloge pa se m orajo po
slati vsem naslovnikom  čimprej, 
da bodo lahko tudi ti problem i v 
doglednem  času rešeni, s tem  pa 
omogočeno boljše in uspešnejše 
delo celotne m ladinske organiza
cije v občini.

Z. V.

D elovn i p osvet



O rgan iz ira li sm o  p le sn i v e n č e k

Spoštovani urednik!
Oglašam se vam  iz Pule, k je r 

sem na odsluženju vojaškega ro
ka. Služim  lep rod vojske, to je  
vo jna m ornarica. K er bi b il rad  
seznanjen s potekom  dela in  raz
vojem  tovarne, bi vas prosil, če bi 
m i lahko pošiljali glasilo kolekti
va »Steklar«. V naprej se že lepo 
zahvaljujem .

Pozdravljam  vse člane kolekti
va, posebno pa še delavce TOZD-
4.

Drago Š tiher 
1159/91 A — VE 5 
52002 PULA

Dragi Drago!
H vala za tvoje pismo in  pozdra

ve. V sakokrat, ko dobim pismo od 
fantov, ki ste  n a  služenju voja
škega roka, se razveselim , to  pa 
zato, ker vidim , da k ljub  tem u 
da ste daleč od kolektiva, želite 
biti seznanjeni z našim i uspehi. 
S tek larja  pa ti bom z veseljem  
pošiljal.

Te pozdravlja urednik  

* * *

Spoštovani urednik!
P re jm ite lepe pozdrave od vo

ja k a  D anijela Lisca in  prosim  
vas, če bi m i lahko redno pošilja
li našega S tek larja . V naprej se 
lepo zahvaljujem .

D anijel Lisec
V. P. 2265/2 
61002 LJUBLJANA

Zdravo-Danijel!
P rav  lepa hvala za kartico  in 

pozdrave. O bljubljam  in zagotav
ljam  ti, da boš redno dobival 
S teklarja.

Te pozdravlja urednik

Dragi Ivan!
Z ahvalju jem  se ti za razgledni

co in pozdrave. O bljubim  ti, da 
bo časopis vsak mesec pri tebi. 
Obenem  te  pozdravljam  in  želim, 
da se oglasiš še kaj.

Te pozdravlja urednik
*  *  *

Spoštovani urednik!
Jav ljam  se ti iz L jubljane, k jer 

služim  vojaški rok. Rad bi imel, 
če bi mi pošiljal časopis S teklar, 
k e r bi bil rad  seznanjen z uspehi 
in  dosežki kolektiva v  katerem  
sem b il zaposlen.

Vsem TOZD želim veliko de
lovnih uspehov.

Vinko Brglez
V. P. 2265/2
61002 LJUBLJANA

Dragi Vinko!
N ajprej se ti v im enu vseh v 

našem  kolektivu zahvalim  za p ri
je tne  želje, ki si jih  izrazil. Tudi 
jaz ti želim  vse najlepše v  odslu
ženju  vojaškega roka. S tek larja  
pa ti bom z veseljem  pošiljal.

Te pozdravlja’ urednik
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venček za sam e obiskovalce ples
nih vaj, je m ladinska organizaci
ja  sklenila, da naj ta  venček p re
oblikuje ozirom a sprem eni v več
jo  prireditev, na katero  lahko 
vključim o tudi ostale občane na
šega kraja , d a  se pozabavajo ob 
takšni priliki. Izdelali smo okrog 
200 vstopnic in jih  brez kakršnih  
koli problem ov ali akcije razpro
dali. Če bi lahko v  dvorano spra
vili še toliko ljudi, tudi ne bi bil 
problem  glede obiska in  prodaje 
vstopnic. Vemo nam reč, da pri 
nas p rim an jku je  tovrstn ih  p rire 
ditev, k je r bi se H rastničani lah
ko pozabavali in  razveselili. Ver
jetno je  k  takšnem u odzivu p ri
pomogel tud i dobro izbran i an 
sam bel Jožeta Rusa iz H rastnika.

Vemo tudi, da ni prireditve, ki 
tra ja  od večera do poznega ju tra  
brez točenja alkoholnih pijač, 
p reh rane ozirom a n a  k ratko  reče
no gostinskih storitev. To vse smo 
našim  obiskovalcem  omogočili, 
vendar smo vso skrb  okrog tega

prepustili Gostinskem u podjetju  
Je lka  H rastnik.

G lasba je  pričela že ob pol osmi 
uri zvečer. Okrog 21. do 22. ure 
so se že zbrali v glavnem  vsi o- 
biskovalci. Zato je  plesni učitelj 
napovedal tekm ovanje plesnih pa
rov, in sicer tistih, ki so letošnje 
leto prvič obiskovali plesni, tečaj. 
Za tekm ovanje se je  p rijavilo  10 
parov. Tekm ovali so v  treh  stan 
dardnih  plesih: angleškem u valč
ku, polki in  ritm ičnem  fokstrotu. 
P ari so res lepo zaplesali in  po
kazali, kaj so se lepega naučili v  
20 u rah  začetnega tečaja.

P lesnem u tekm ovanju  so sledi
le  še razne zabavne igre, ko t igra 
z baloni, pom arančam i in  podob
no. V sakokrat so bile podeljene 
skrom ne nagrade. Tudi ostali obi
skovalci, posebno starejši, so se 
verje tno  prije tno  počutili ob zvo
k ih  glasbe, k a r  je  kazalo tudi sa
mo počutje v  dvorani, ki se je 
vleklo tja  do poznih ju tra n jih  ur.

Vojka Železnik

* * *

Spoštovani urednik!
V prvih vrsticah  m ojega pisa

n ja  pozdravljam  ves kolektiv 
S teklarne. N ahajam  se v  zelo le
pem  k ra ju  Zenici. P rosil bi vas 
za časopis S tek lar in se vam  zanj 
že vnaprej lepo zahvaljujem .

Ivan Lazar 
V. P. 2685/5 
72002 ZENICA

Za nagradni kviz znan ja  iz zgo
dovine stek larstva  smo preje li 19 
rešitev. Čudno, da na tem o iz n a 
šega področja ni bilo več zanim a
nja. P rav iln i odgovori so:

1. c) Ju rk lošter
2. b) lesa
3. c) F ranc Burger
4. b) 1945
5. a) 1250° C—1450" C

Za tri nagrade s praviln im i re 
šitvam i so bili izžrebani :

1. nagrada (30 din): Dremel 
K arli

2. nag rada (20 din) : Venko Joža
3. nagrada (10din): G rčar K arli
N agrajencem  čestitam o!

NAGRADNI KVIZ ZNANJA GLAS
MLADIH

1. Slovenski pisatelj, ki je takole opisal 
svoje rojstvo: »Rodil sem se v Gospodovem 
letu 1864 na dan sv. Izidorja in sicer ravno 
tu na Visokem. Oče je bil Polikarp, lastnik 
dveh kmetij, mati pa je bila Barbara Khal- 
lainin rojena na Suhi, kot hči ondotnega 
kmetovalca Volfa Wolffinga.« Kdo je bil ta 
pisatelj ?

a) Fran Šaleški Finžgar
b) Oton Župančič
c) Ivan Tavčar

2. V stari Grčiji je nastal poseben slog 
v arhitekturi, posebej pri stebrih, ki je do
bil ime po enem največjih grških plemen.

a) pirejski 
■ b) dorski

c) jonski

3. Sprehajališču, ki ima na obeh straneh 
vrsto dreves, pravimo:

a) atrij
b) aloja
c) aleja
4. Katera veda raziskuje gibanja in pro

strane oddaljenosti nebesnih~teles ter izra
čunava njihove poti?

a) anatomija
b) astronomija
c) biologija
5. Vsako v tekočino' potopljeno telo po

stane navidezno za toliko lažje, kolikšna je 
teža izpodrinjene tekočine. Vzgon je enak 
izpodrinjeni tekočini. Kako se imenuje ta 
zakon?

a) Boylov zakon
b) Arhimedov zakon
c) Pascalov zakon
Pri žrebanju pravilnih odgovorov bomo 

upoštevali vse rešitve, ki bodo v uredništvu 
do petka, 21. 6. 1974. Prva nagrada je 30 din, 
druga 20 din in tretja 10 din.


